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REGISTER

 
Aleksandra Kokaj, Présidente/De Voorzitster, ;
Boris Dilliès, Bourgmestre/Burgemeester ;
Thibaud Wyngaard, Jonathan Biermann, Maëlle De Brouwer, Carine Gol-Lescot, Perrine Ledan,
Valentine Delwart, François Jean Jacques Lambert, Daniel Hublet, Echevin(s)/Schepen(en) ;
Björn Becker, Marc Cools, Joëlle Maison, Emmanuel De Bock, Céline Fremault, Jean-Luc
Vanraes, Jérôme Toussaint, Pierre Desmet, Bernard Hayette, Diane Culer, Marion Van Offelen,
Stefan Cornelis, Odile Margaux, Vanessa Issi, Michel Cohen, Aurélie Czekalski, Véronique
Lederman-Bucquet, Yannick Franchimont, Cédric Didier Norré, Hans Marcel Joos Van de Cauter,
Lise Batugowski, Jean-Pierre Collin, Mathias Junqué, Jacques Spelkens, Conseiller(s)
communal(aux)/Gemeenteraadslid(leden) ;
Laurence Vainsel, Secrétaire communale/Gemeentesecretaris.

 
Eric Sax, Béatrice Fraiteur, Kathleen Delvoye, Cécile Egrix, Blaise Godefroid, Nicolas Clumeck,
Michel Bruylant, Patrick Zygas, Fathiya Alami, Conseiller(s)
communal(aux)/Gemeenteraadslid(leden).

Ouverture de la séance à 18:45
Opening van de zitting om 18:45

SÉANCE PUBLIQUE - OPENBARE ZITTING
 

DÉPARTEMENT AFFAIRES GÉNÉRALES - DEPARTEMENT ALGEMENE ZAKEN

Secrétariat central - Centraal secretariaat
 

Approbation du registre de la séance du Conseil communal du 24 novembre
2022.

Le Conseil approuve le point.
30 votants : 30 votes positifs.

Goedkeuring van het register van de zitting van de Gemeenteraad van 24
november 2022.

De Raad keurt het punt goed.
30 stemmers : 30 positieve stemmen.

 

 

 

DÉPARTEMENT AMÉNAGEMENT DU TERRITOIRE ET POLITIQUE FONCIÈRE -
DEPARTEMENT RUIMTELIJKE ORDENING EN GRONDBELEID

Environnement - Milieu
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22.12.2022/A/0002 Mise en œuvre du Programme d’Actions Climat (PAC).- Confirmation du
subside 2023-2024 et approbation de la Convention.

Le Conseil,
Considérant que la Commune d’Uccle s’est engagée à développer et adopter un
Programme d’Actions Climat (PAC) suite à l’obtention en 2020 d’un subside de
Bruxelles Environnement;
Vu l’avenant à la Convention de ce subside approuvé par le Collège en séance du
15/11/2022 et par le Conseil en séance du 24/11/2022 qui prévoit que le PAC devra
être adopté par le Conseil communal au plus tard en juin 2023;
Considérant que ce PAC intégrera des actions pour lutter contre les émissions directes
(chauffage, mobilité, ...), mais également les émissions indirectes (Good Food, Zéro
Déchet, ...) ainsi que des mesures d'adaptation aux conséquences du dérèglement
climatique (réseau d’îlots de fraicheur, gestion de l'eau, biodiversité) et intégrer des
mesures pour renforcer l’exemplarité des pouvoirs publics locaux en matière de
transition climatique, de gestion de l’énergie et de durabilité;
Vu la décision du Collège en sa séance du 24/05/2022 d’autoriser l’introduction d’un
dossier de candidature auprès de Bruxelles Environnement pour le « renforcement de
la mise en place du PAC, en lien avec la participation et la transversalité multi-acteur
sur le territoire » dans le cadre de l’appel à projet « Action Climat » de 2022;
Considérant que ce subside vise à pérenniser le poste de Coordinateur(trice) Climat de
la Commune d’Uccle et à consolider et renforcer son rôle pour la coordination du
PAC, la mise en œuvre des actions de ce plan et des projets liés au PAC prévus et en
cours;
Considérant que le Gouvernement a approuvé l’octroi d’un subside de 130.000 € à la
Commune d’Uccle sur une période de 2 ans démarrant en 2023 pour mener à bien ce
projet;
Considérant que le projet devra être financé par la Commune à hauteur de 10 % du
subside régional qui sera octroyé (hors frais de personnel en place);
Vu la convention entre Bruxelles Environnement et la Commune d’Uccle précisant les
dispositions liées à cette subvention;
Considérant que la première tranche du subside sera versée à la remise de la
convention signée,
Décide d’approuver la présente convention.

 

Le Conseil approuve le point.
30 votants : 30 votes positifs.

Uitvoering van het Klimaatactieprogramma (KAP).- Bevestiging van de subsidie
2023 2024 en goedkeuring van de overeenkomst.

De Raad,
Overwegende dat de gemeente Ukkel zich ertoe verbonden heeft een
Klimaatactieprogramma (KAP) te ontwikkelen en aan te nemen ingevolge de
verkrijging van een subsidie van Leefmilieu Brussel in 2020;
Gelet op het bijvoegsel bij de overeenkomst van deze subsidie, goedgekeurd door het
college in zitting van 15/11/2022 en door de raad in zitting van 24/11/2022, dat
voorziet dat het KAP uiterlijk in juni 2023 door de gemeenteraad goedgekeurd moet
worden;
Overwegende dat dit KAP acties omvat om de strijd aan te binden tegen de
rechtstreekse uitstoot (verwarming, mobiliteit, ...), maar ook tegen de onrechtstreekse
uitstoot (Good Food, zero waste, ...), alsook maatregelen om zich aan te passen aan de
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gevolgen van de klimaatopwarming (netwerk van koelte-eilanden, waterbeheer,
biodiversiteit) en maatregelen om de voorbeeldfunctie van de lokale overheid inzake
klimaatverandering, energiebeheer en duurzaamheid te versterken;
Gelet op de beslissing van het college in zitting van 24/05/2022 om de indiening van
een kandidatuurdossier bij Leefmilieu Brussel voor de "bevordering van de uitvoering
van het KAP in samenhang met de participatie en de transversaliteit van de
verschillende actoren op het grondgebied" in het kader van de projectoproep
"Klimaatactie" 2022 toe te staan;
Overwegende dat de subsidie ertoe strekt de functie van klimaatcoördinator van de
gemeente Ukkel een permanent karakter te geven en zijn rol voor de coördinatie van
het KAP, de uitvoering van de acties van dit plan en van de geplande en lopende
projecten in verband met het KAP te bevestigen en te versterken;
Overwegende dat de regering de toekenning van een subsidie van € 130.000 aan de
gemeente Ukkel goedgekeurd heeft over een periode van 2 jaar, die aanvangt in 2023,
om dit project uit te voeren;
Overwegende dat het project door de gemeente gefinancierd moet worden ten belope
van 10 % van de gewestelijke subsidie die toegekend zal worden (uitgezonderd
personeelskosten);
Gelet op de overeenkomst tussen Leefmilieu Brussel en de gemeente Ukkel waarin de
bepalingen in verband met deze subsidie vastgelegd zijn;
Overwegende dat de eerste schijf van de subsidie gestort zal worden na de bezorging
van de ondertekende overeenkomst,
Beslist de onderhavige overeenkomst goed te keuren.

 

De Raad keurt het punt goed.
30 stemmers : 30 positieve stemmen.

1 annexe / 1 bijlage
Convention_RenforcementPAC_PourSignature.pdf

 

Véronique Lederman-Bucquet entre en séance / treedt in zitting.  
Cédric Didier Norré entre en séance / treedt in zitting.  

 

 

DÉPARTEMENT ESPACE PUBLIC - DEPARTEMENT OPENBARE RUIMTE

Propreté publique - Openbare reinheid
 

L'urgence a été demandée et acceptée à l’unanimité.- Appel à projets dans le
cadre de la Stratégie de Propreté Urbaine « Clean.Brussels » 2022.

Le Conseil,
Considérant l’appel à projets lancé par Bruxelles-Propreté pour financer les
Communes dans la mise en œuvre de projets novateurs dans le cadre de la Stratégie de
Propreté Urbaine;
Considérant que 2 projets ont été élaborés par le Service de la propreté : "Solution
Mégots" et "Sensibiliser et éduquer les enfants à l'importance du tri, la propreté
publique et à une gestion durable des déchets";
Que ces projets ont été soumis à Bruxelles-Propreté;
Que ce 16 décembre la Commune a reçu la confirmation que les 2 projets avaient été
sélectionnés par le jury car ils répondaient pleinement aux objectifs de l’appel à
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projet; 
Considérant que Bruxelles-Propreté va financer le projet sensibilisation dans les écoles
pour un montant de 75.500 €;
Considérant que Bruxelles-Propreté va financer le projet solution mégots pour un
montant de 98.800 €;
Considérant que la subvention sera liquidée en trois tranches;
Considérant que la première tranche de 50 % sera versée à la signature de la
convention, la seconde de 25 % en 2023 et la dernière en 2024,
Décide d’approuver les conventions en annexe.

Le Conseil approuve le point.
32 votants : 32 votes positifs.

De hoogdringendheid werd gevraagd en unaniem aangenomen.- Projectoproep in
het kader van de Stedelijke Netheidsstrategie "Clean.Brussels" 2022.

De Raad,
Overwegende de projectoproep die door Net Brussel gelanceerd werd om de
gemeentes te financieren bij de uitvoering van vernieuwende projecten in het kader
van de Stedelijke Netheidsstrategie;
Overwegende dat er 2 projecten uitgewerkt werden door de dienst Reinheid:
"Oplossing peuken" en "De kinderen sensibiliseren en opvoeden rond het belang van
sorteren, openbare reinheid en een duurzaam afvalbeheer";
Dat deze projecten voorgelegd werden aan Net Brussel;
Dat de gemeente op 16 december de bevestiging gekregen heeft dat de 2 projecten
geselecteerd werden door de jury aangezien ze volkomen beantwoorden aan de
doelstellingen van de projectoproep;
Overwegende dat Net Brussel het sensibiliseringsproject in de scholen zal financieren
voor een bedrag van € 75.500;
Overwegende dat Net Brussel het project oplossing peuken zal financieren voor een
bedrag van € 98.800;
Overwegende dat de subsidie in drie schijven betaald zal worden;
Overwegende dat de eerste schijf van 50 % gestort zal worden bij de ondertekening
van de overeenkomst, de tweede van 25 % in 2023 en de laatste in 2024,
Beslist de overeenkomsten in de bijlage goed te keuren.

De Raad keurt het punt goed.
32 stemmers : 32 positieve stemmen.

2 annexes / 2 bijlagen
19. Uccle - solutionmegots - convention.pdf, 20. Uccle - ecoles - convention.pdf

 

 

 

DÉPARTEMENT AFFAIRES SOCIALES ET ÉCONOMIQUES - DEPARTEMENT
SOCIALE EN ECONOMISCHE ZAKEN

Action sociale - Sociale actie
 

L'urgence a été demandée et acceptée à l’unanimité.- Octroi du Prix de la
Citoyenneté à l'A.S.B.L. Open Free GO Uccle.
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Le Conseil,
Vu le règlement relatif au Prix de la Citoyenneté d'Uccle arrêté par le Conseil
communal en sa séance du 7 décembre 2015, modifié le 10 septembre 2020, portant
le montant de 250,00 € à 1.000 €, en faveur d'une ou plusieurs initiatives citoyennes
locales ou toute contribution remarquable à la vie de la Commune pour la solidarité,
en luttant contre l’exclusion;
Vu l'appel à candidatures publié dans le mensuel du Wolvendael ainsi que sur le site
web et la page Facebook de la Commune, en privilégiant les actions solidaires à Uccle
en faveur des victimes de guerres; 
Considérant qu'une seule candidature a été remise par Open Free GO A.S.B.L. (en
annexe), dont les distributions alimentaires, les boutiques de vêtements adultes et
enfants et objets ont été ouvertes aux réfugiés ukrainiens et aux familles qui les
accueillent;  
Vu la décision du jury, composé de Conseillers communaux désignés par chaque
groupe, ainsi que l'échevin de l'Action sociale,
Décide d'octroyer le prix de 1.000,00 € à l'Open Free GO A.S.B.L. sous forme de
chèques-commerce.

 

Le Conseil approuve le point.
32 votants : 32 votes positifs.

De hoogdringendheid werd gevraagd en unaniem aangenomen.- Toekenning van
de Burgerschapsprijs aan de V.Z.W. Open Free GO Uccle.

De Raad,
Gelet op het reglement inzake de Burgerschapsprijs van Ukkel, goedgekeurd door de
gemeenteraad in zitting van 7 december 2015, gewijzigd op 10 september 2020,
waarbij het bedrag van € 250 werd verhoogd tot € 1.000 ten bate van een of meerdere
lokale burgerinitiatieven of elke opmerkelijke bijdrage aan het leven van de gemeente
rond solidariteit, door uitsluiting te bestrijden;
Gelet op de oproep tot kandidaturen, gepubliceerd in het tijdschrift Wolvendael, op de
website en de Facebookpagina van de gemeente en dat voorrang gegeven werd aan
solidaire acties in Ukkel ten bate van oorlogslachtoffers;
Gelet op het enige ingediende project door Open Free Go V.Z.W. (als bijlage) die de
distributies van voedselpakketten en haar winkels van kinder- en volwassenkleding en
voorwerpen opent voor Oekraïense vulchtelingen en aan de families die ze herbergen;
Gelet op de beslissing van de jury, samengesteld uit gemeenteraadsleden uit elke
partij en de schepen van Sociale Actie,
Beslist de prijs van € 1.000 toe te kennen aan de V.Z.W. Open Free Go Uccle in de
vorm van handelscheques.

De Raad keurt het punt goed.
32 stemmers : 32 positieve stemmen.

1 annexe / 1 bijlage
2022 11 20_Candidature pour le prix de la citoyenneté - Open Free GO.pdf

 

 

 

DÉPARTEMENT AFFAIRES GÉNÉRALES - DEPARTEMENT ALGEMENE ZAKEN
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Secrétariat central - Centraal secretariaat
 

Marchés publics.- Nouvelle loi communale, article 234, § 3.- Prise pour
information des décisions du Collège échevinal.

Le Conseil,
Vu la nouvelle loi communale, notamment les articles 234, § 3 et 236,
Prend pour information les décisions du Collège des Bourgmestre et échevins
suivantes :
- 13 décembre 2022 - Fourniture et installation d’un cinémomètre répressif et de deux
dispositifs sur lesquels le placer - 50.000 € (T.V.A. comprise) - Article 421/741-52/82
- Emprunt;
- 13 décembre 2022 - Illuminations de fin d’année 2022 - Placement de boîtiers
Sibelga - Parvis Saint-Pierre, 12 et Place de Saint-Job - 2.415,64 € (T.V.A. comprise)
- Article 520/124-48/82;
- 13 décembre 2022 - Achat d'analyseurs de trafic - 6.292 € (T.V.A. comprise) -
Article 423/741-52/82;
- 13 décembre 2022 - Achat d'une empoteuse - 26.000 € (T.V.A. comprise) - Article
766/744-51/58;
- 13 décembre 2022 - Conception d'un projet d'ameublement et aménagement du
nouveau centre administratif communal - Lot 2 (Espaces à aménager sur base d'un
concept) - Approbation de l'avenant 6 et du marché subséquent relatif à la commande
6 - 37.317,13 € (T.V.A. comprise) - Article 137/741-51/58.
 
 
 
 

Le Conseil prend connaissance.

Overheidsopdrachten.- Nieuwe gemeentewet, artikel 234, § 3.- Kennisneming van
beslissingen van het Schepencollege.

De Raad,
Gelet op de nieuwe gemeentewet, meer bepaald artikels 234, § 3 en 236,
Neemt kennis van de volgende beslissingen van het college van burgemeester en
schepenen :
- 13 december 2022 - Levering en paatsing van twee snelheidshandhavingcamera's en
dispositieven - 50.000 € (B.T.W. inbegrepen) - Artikel 421/741-52/82 - Lening;
- 13 december 2022 - Eindejaarsverlichting 2022 - Plaatsing van Sibelgakasten - Sint-
Pietersvoorplein, 12 en Sint-Jobsplein - 2.415,64 € (B.T.W. inbegrepen) - Artikel
520/124-48/82;
- 13 december 2022 - Aankoop van verkeersanalysetoestellen - 6.292 € (B.T.W.
inbegrepen) - Artikel 423/741-52/82;
- 13 december 2022 - Aankoop van inpotmachine - 26.000 € (B.T.W. inbegrepen) -
Artikel 766/744-51/58;
- 13 december 2022 - Ontwerp van een project inzake meubilair en inrichting van het
nieuwe gemeentelijke administratieve centrum - Lot 2 (in te richten ruimtes op basis
van een concept) - Goedkeuring van het bijvoegsel 6 en van de nakomende opdracht
m.b.t. de bestelling 6 - 37.317,13 € (B.T.W. inbegrepen) - Artikel 137/741-51/58.
 
 

De Raad neemt kennis.
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DÉPARTEMENT FINANCES - DEPARTEMENT FINANCIËN

Recette - Ontvangerij
 

L'urgence a été demandée et acceptée à l’unanimité.- Budget 2022.- Approbation
des modifications budgétaires 3 et 4 sous réserve.

Le Conseil,
Attendu les modifications budgétaires 3 et 4 du budget 2022 ont été approuvées par
notre conseil communal du 20 octobre 2022;
Attendu que notre inspecteur de la Tutelle, monsieur de Launois nous a indiqué dans
un mail du 8 novembre son intention de réformer les modifications budgétaires 3 et 4
car elles ne tenaient pas compte des dernières prévisions de l'PP qui ne nous sont
parvenues que 27 octobre 2022 et qu'elles aggravaient le déficit;
Attendu que notre inspecteur précise que la notification relative à la  modification
budgétaire n °1 nous invitait à réduire ce mali (cf annexe), en baissant les dépenses de
fonctionnement et ajoute que si les augmentations de crédits sont probablement
justifiées, elles auraient dû être compensées par des baisses équivalentes, voire
supérieures;
Attendu qu'en date du 1er décembre, la tutelle nous  a adressé un courriel nous
indiquant que les modifications budgétaires 3 et 4 sont approuvées sous réserve des
modifications suivantes au service ordinaire :
- article 040/372-01 (IPP) 26.292.740,53  € au lieu de 25.345.098,10 €;
- article 000/113-21 (cotisation de responsabilisation)  3.620.736,34 € au lieu de
4.600.000 €;
- article 831/435-01 (dotation CPAS) 20.221.218,53 € au lieu de 20.236.041 €;
Attendu ques ces modifications ont été introduites dans notre logiciel comptable, le 6
décembre 2022;
Attendu la preuve d'envoi dans combud des modifications budgétaires réformées a été
réceptionnée, le 7 décembre 2022;
Attendu que la version recommandée de ce courrier du 1er décembre nous est
parvenue ce 12 décembre 2022 (cf annexe);
Vu les prescriptions de l’article 8 du règlement général de la Nouvelle Comptabilité
Communale,
Prend connaissance de cette approbation des modifications budgétaires 3 et 4 de 2022
sous réserve de trois modifications, citées plus haut.

Le Conseil prend connaissance.

De hoogdringendheid werd gevraagd en unaniem aangenomen.- Begroting 2022.-
Goedkoering van de begrotingswijzigingen 3 en 4 onder voorberoud.

De Raad,
Aangezien begrotingswijziging 3 en 4 van de begroting 2022 door onze gemeenteraad
goedgekeurd werden op 20 oktober 2022;
Aangezien onze inspecteur van de Voogdij, de heer de Launois, ons in een mail van
8 november zijn intentie aangegeven heeft om begrotingswijziging 3 en 4 te
hervormen aangezien ze geen rekening hielden met de laatste ramingen van de PB, die
we pas ontvangen hebben op 27 oktober 2022, en ze het tekort groter maakten;
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Aangezien onze inspecteur verduidelijkt dat de kennisgeving met betrekking tot
begrotingswijziging 1 ons verzocht dit tekort te verkleinen (zie bijlage) door de
werkingsuitgaven te doen dalen en eraan toevoegt dat hoewel de kredietverhogingen
waarschijnlijk gerechtvaardigd zijn, ze gecompenseerd moesten worden met
gelijkwaardige of zelfs grotere dalingen;
Aangezien de Voogdij ons op 1 december een mail gestuurd heeft die aangeeft dat
begrotingswijziging 3 en 4 goedgekeurd worden onder voorbehoud van de volgende
wijzigingen aan de gewone dienst :
- Artikel 040/372-01 (PB) € 26.292.740,53 in plaats van € 25.345.098,10;
- Artikel 000/113-21 (responsabiliseringsbijdrage) € 3.620.736,34 in plaats van
€ 4.600.000;
- Artikel 831/435-01 (dotatie OCMW) € 20.221.218,53 in plaats van € 20.236.041;
Aangezien deze wijzigingen in onze boekhoudsoftware ingevoerd werden op
6 december 2022;
Aangezien het verzendingsbewijs in combud van de hervormde begrotingswijzigingen
ontvangen werd op 7 december 2022;
Aangezien de aangetekende versie van deze brief van 1 december ons bereikt heeft op
12 december 2022 (zie bijlage);
Gelet op de voorschriften van artikel 8 van het algemeen reglement op de Nieuwe
Gemeentelijke Boekhouding,
Neemt kennis van deze goedkeuring van begrotingswijziging 3 en 4 van 2022 onder
voorbehoud van de drie voornoemde wijzigingen.

De Raad neemt kennis.

2 annexes / 2 bijlagen
approbation tutelle Mb 1 et 2.pdf, approbationtutelle sous réserve.pdf

 

 

 

Taxes - Belastingen
 

Taxe communale additionnelle à l’impôt des personnes physiques.-
Renouvellement.

Le Conseil,
Vu l’article 117 de la nouvelle loi communale;
Vu la réglementation concernant l'établissement et le recouvrement des taxes
communales;
Vu le Code des impôts sur les Revenus 1992 et notamment les articles 464 à 470;
Vu la situation financière de la Commune,
Décide :
Article 1 : Il est établi pour l'exercice 2023, une taxe communale additionnelle à
l'impôt des personnes physiques à charge des habitants du Royaume qui sont
imposables dans la commune au 1er janvier de l'année qui donne son nom à cet
exercice.
Article 2 : Le taux de la taxe est fixé pour tous les contribuables à 5,7 % de la base de
calcul déterminée conformément aux articles 466 et 466bis du Code des impôts sur les
revenus 1992.
Article 3 : La taxe additionnelle communale à l'impôt des personnes physiques est
recouvrée conformément aux règles établies par la loi pour la perception de l'impôt
auquel elle s'ajoute.
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Le Conseil approuve le point.
32 votants : 32 votes positifs.

Bijkomende gemeentebelasting op de personenbelasting.- Vernieuwing.

De Raad,
Gelet op artikel 117 van de nieuwe gemeentewet;
Gelet op de reglementering betreffende de vestiging en de invordering van
gemeentebelastingen;
Gelet op artikel 464 tot 470 van het Wetboek van de inkomstenbelastingen 1992;
Gelet op de financiële toestand van de Gemeente,
Beslist :
Artikel 1 : Er wordt voor het dienstjaar 2023 een bijkomende gemeentebelasting op
de personenbelasting geheven ten laste van de inwoners van het Rijk die
belastingplichtig zijn in de gemeente op 1 januari van het jaar van het betrokken
dienstjaar.
Artikel 2 : Het belastingtarief voor alle belastingplichtigen is vastgelegd op 5,7 %
van de basisberekening, bepaald overeenkomstig artikels 466 en 466bis van het
Wetboek van de inkomstenbelastingen 1992.
Artikel 3 : De bijkomende gemeentebelasting op de personenbelasting wordt
ingevorderd overeenkomstig de wettelijke regels inzake de inning van de belasting
waarbij ze zich voegen.

De Raad keurt het punt goed.
32 stemmers : 32 positieve stemmen.

 

 

Centimes additionnels communaux au précompte immobilier.- Renouvellement.

Le Conseil,
Vu l’article 117 de la nouvelle loi communale;
Vu la réglementation concernant l'établissement et le recouvrement des taxes
communales;
Vu le Code des impôts sur les revenus 1992 et notamment l'article 464, 1°;
Vu la situation financière de la Commune,
Décide :
Article 1 : Il est établi, pour l'exercice 2023, 2940 centimes additionnels au précompte
immobilier.
Article 2 : Les centimes additionnels communaux au précompte immobilier sont
recouvrés conformément aux règles établies par la loi pour la perception de l'impôt
auquel ils s'ajoutent.

Le Conseil approuve le point.
32 votants : 32 votes positifs.

Gemeentelijke opcentiemen op de onroerende voorheffing.- Vernieuwing.

De Raad,
Gelet op artikel 117 van de nieuwe gemeentewet;
Gelet op de reglementering betreffende de vestiging en de invordering van
gemeentebelastingen;
Gelet op artikel 464, 1° van het Wetboek van de inkomstenbelastingen 1992;
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22.12.2022/A/0009

Gelet op de financiële toestand van de gemeente,
Beslist :
Artikel 1 : Voor het dienstjaar 2023 worden er 2940 opcentiemen op de onroerende
voorheffing geheven;
Artikel 2 : De gemeentelijke opcentiemen op de onroerende voorheffing worden
ingevorderd overeenkomstig de wettelijke regels inzake de inning van de belasting
waarbij ze zich voegen.

De Raad keurt het punt goed.
32 stemmers : 32 positieve stemmen.

 

Hans Marcel Joos Van de Cauter entre en séance / treedt in zitting.  
Lise Batugowski entre en séance / treedt in zitting.  
Jean-Luc Vanraes quitte la séance / verlaat de zitting. 

 

 

Recette - Ontvangerij
 

Budget 2023.

Le Conseil,
Attendu que le projet du budget 2023 présente les résultats suivants :
 
POUR LE SERVICE ORDINAIRE
Résultat de l’exercice :   boni de 5.142.387,37 €
Résultat global :              boni de  7.142.387,37 € (en tenant compte d’un prélèvement
de 3.000.000 € en faveur du Fonds de réserve extraordinaire). 
 
POUR LE SERVICE EXTRAORDINAIRE
  
Total des dépenses extraordinaires :                                        47.080.232,70 €
Subsides à recevoir                                                                      17.654.427,50 €
Ventes                                                                                             17.211.943,82 €  
Total des dépenses à charge de la commune (après ventes) 12.213.861,38 €
 
Arrête le projet de budget 2023 tel que présenté, ci-dessus.

M. le Bourgmestre insiste sur l’importance du vote du budget et du compte dans la
vie d’une commune.
Après la présentation de Mme l’échevin Delwart, l’opposition ne manquera pas de
souligner les éventuelles failles dans le budget, et cela relève d’un fonctionnement
démocratique tout à fait normal.
Mais il convient aussi d’en souligner les éléments positifs, notamment la grande
rigueur avec laquelle le Collège entend gérer les deniers des Ucclois. M. le
Bourgmestre remercie à cet égard ses collègues qui n’étaient pas échevins sous la
précédente législature et se sont néanmoins pliés à l’exercice frustrant de limiter
leurs légitimes ambitions pour se soumettre à l’exigence de rigueur.
C’est la première fois qu’après 5 ans de législature, il n’ait pas fallu augmenter le
précompte immobilier.
Pour M. le Bourgmestre, ce budget est la concrétisation des engagements de la
majorité envers la population, énoncés dans la Déclaration de politique générale.
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Mme l’échevin Delwart  signale que ce budget dégage un léger boni, supérieur à celui
du budget 2022 et susceptible d’alimenter le boni cumulé. C’est en mettant de côté,
sur fonds propres, les moyens nécessaires que la commune sera en mesure de
maîtriser sa dette et de maîtriser les investissements.
Parmi les bonnes nouvelles, il convient de souligner la hausse des recettes fiscales,
résultant de l’augmentation de la population et des revenus cadastraux. Vu que plus
de 62 % des recettes sont le fruit de l’impôt, les Ucclois financent encore davantage
leur commune que les années précédentes.
De plus, la commune va récupérer 4 millions d’euros supplémentaires de recettes en
2023 grâce au paiement par le SPF Finances de deux mois complémentaires de
fiscalité IPP, mais il s’agit d’une opération « one shot ».
Uccle peut aussi compter sur un soutien accru de la part de la tutelle régionale, étant
donné que la Dotation générale aux communes a été augmentée pour leur permettre
de faire face aux besoins financiers. Uccle va recevoir par ce biais 400.000 €, soit un
montant inférieur à celui perçu par les communes voisines en raison de leur situation
socio-économique particulière.
La vente des parts uccloises dans l’intercommunale Brutélé va permettre de dégager
une recette de plus de 17 millions d’euros.
Mais il y a aussi de mauvaises nouvelles : la situation internationale générée par la
guerre en Ukraine et la crise énergétique.
L’effet de la crise énergétique sur les rémunérations constitue assurément une bonne
nouvelle pour les agents de l’administration communale mais porte un rude coup au
budget, et ce d’autant plus que deux indexations sont prévues en 2023.
En outre, le coût des pensions pèse toujours autant, et les dépenses de transfert
augmentent de 8 % pour la dotation à la zone de police et de 10 % pour la dotation au
CPAS, soit pour ce dernier organisme le double des prévisions du plan triennal.
Mais lors de l’élaboration du plan triennal, on ne pouvait évidemment pas prévoir
que la guerre ferait rage aux portes de l’Europe et qu’un accueil massif de réfugiés
devrait être assumé par les autorités locales et en particulier par le CPAS.
La situation du CPAS est d’autant plus compliquée qu’il doit faire fonctionner ses
deux homes en même temps quoique les travaux de rénovation aient démarré.
Le home Brugmann est voué à être fermé à terme, lorsque tous les travaux seront
achevés, mais avant que ce ne soit possible, il est totalement occupé et génère des
coûts importants en raison de la vétusté du bâtiment. C’est la raison pour laquelle le
Collège a décidé d’allouer une partie du bénéfice de l’opération « one shot » (IPP
par SPF Finances) à un subside exceptionnel au CPAS, destiné à lui permettre de
combler le déficit dû à l’exploitation du home Brugmann.
Cependant, pour aboutir au boni présenté, il a fallu opérer des choix de gestion
assurant une maîtrise des dépenses, qu’il s’agisse des dépenses de personnel ou des
dépenses de fonctionnement.
La hausse du prix des matières premières et des services a mécaniquement entraîné
une augmentation des frais de fonctionnement. Il a donc fallu revoir à la baisse un
certain nombre de besoins. C’est la raison pour laquelle la gestion des événements a
été optimisée.
Il y a lieu de se réjouir de l’emménagement dans les nouveaux bâtiments communaux
car il a permis d’anticiper la hausse des coûts de l’énergie.
En matière de personnel, il eût été plus simple de laisser les équipes assumer la
charge de travail après s’être seulement dispensé de remplacer les départs naturels.
Mais le Collège a préféré éviter le choix du statu quo et a donc analysé les demandes
particulières de chaque département en prenant en considération la charge de travail.
Dès lors, si certains départs naturels n’ont pas été remplacés dans divers
départements, le Collège assume totalement le recrutement planifié de plus de 20
nouveaux agents en 2023 afin de renforcer d’autres départements en raison de
l’augmentation de leur charge de travail. C’est notamment le cas des services de
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l’État civil, des Étrangers, de la Voirie et des Espaces verts.
Si une partie du montant de 4 millions d’euros issu du paiement de l’IPP opéré par le
SPF Finances fait l’objet d’un subside exceptionnel au CPAS, l’autre partie est
versée au Fonds de réserve extraordinaire afin de financer le programme
d’investissements. En ces temps de crise, le Collège s’est efforcé de concilier
judicieusement solidarité et gestion à long terme.
Le budget extraordinaire dépasse de 10 millions d’euros celui de l’année dernière
mais il faut souligner que près de 20 millions du programme d’investissements
proposé figuraient déjà dans les programmes extraordinaires des années précédentes.
Il s’agit en l’occurrence de reports liés à la durée de mise en œuvre de certains
projets. Quoique ce programme extraordinaire puisse sembler élevé, il est en réalité
l’aboutissement d’un travail déjà effectué. La part subsidiée de ce programme est
passée de 10 à 17 millions d’euros, ce qui témoigne des efforts accomplis par les
services communaux.
Dès lors, la charge directe sur les finances communales du budget extraordinaire
2023 s’avère in fine quasi équivalente à celle du budget extraordinaire 2022.
Pour ce qui concerne la gestion de la dette, il y a lieu de se réjouir de l’évolution très
positive de l’endettement de la commune en dépit d’investissements significatifs.
Le bâtiment dans lequel siège le Conseil communal en constitue une preuve éclatante
: quoiqu’une grande partie de l’aménagement de ce bâtiment ait été financée sur
emprunts, l’autre partie l’ayant été sur fonds propres, le montant de la dette au 1 er

janvier 2023 s’élève à 92 millions d’euros, soit une diminution de plus de 30 millions
d’euros par rapport au début de la législature.
Le Collège compte bien poursuivre dans cette voie en générant des bonis qui
permettent de financer plusieurs années du programme d’investissements avant d’en
venir à contracter un emprunt.
La note du Receveur mentionne d’ailleurs que la programmation d’un emprunt
pourrait avoir lieu non en 2023 mais au plus tôt en 2024.
La dette potentielle serait susceptible de s’élever jusqu’ à 180 millions, mais il s’agit
là d’une addition un peu simpliste de l’ensemble des programmes d’investissement
des dernières années, qui fait abstraction de la présence de répétitions et de reports.
En réalité, le Collège gère la dette en poursuivant l’objectif de ne pas dépasser le
seuil de 100 millions d’euros.
Mme l’Echevin Delwart demande au Conseil communal d’apporter son soutien à ce
budget, qui s’efforce de trouver un point d’équilibre entre réalisme et ambition.
 
M. Cools estime que ce budget n’est pas du tout réaliste mais au contraire
irresponsable.
Dans une situation marquée par l’hyperinflation, la guerre en Ukraine, la crise
énergétique, la charge des pensions, il faut être prudent en matière de dépenses, et la
majorité ne l’est pas.
Le budget extraordinaire de 47 millions d’euros est d’une ampleur jamais vue dans la
commune, sauf peut-être une fois à la fin de la législature précédente lorsque la
totalité du coût du coût du nouveau centre administratif a été engagée sur un seul
exercice, mais il s’agissait là d’une opération tout à fait exceptionnelle.
Même avec le report de 20 millions d’euros, le budget demeure très important. Il y a
toujours eu des reports dans tous les budgets extraordinaires vu qu’en général, seule
une partie est engagée. Cependant, ce budget extraordinaire est passé de 26 millions
d’euros en 2019 à 29 millions et enfin à 36 millions l’année dernière. Selon M. Cools,
ce montant est beaucoup trop élevé. Il aurait fallu étaler un certain nombre de projets.
M. Cools est particulièrement frappé par l’augmentation des dépenses de
fonctionnement, qui sont passées de 12,8 millions d’euros au compte 2018 à 16,2
millions d’euros au compte 2021, soit une croissance de 33 %. Ces dépenses sont
passées de 19 millions d’euros au budget 2022 à 20,3 millions d’euros au budget
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2023.
La tutelle régionale est intervenue à deux reprises cette année-ci pour signaler que les
montants inscrits au budget pour les dépenses de fonctionnement étaient trop élevés.
Selon M. Cools, on aurait pu présenter des montants plus raisonnables.
Quoique M. le Bourgmestre ait affirmé en commission que le Collège serait sélectif
pour les manifestations, sur base d’une évaluation du coût horaire des prestations des
agents communaux, M. Cools constate que le montant des réceptions et
représentations passe de 306.000 € au compte 2018 à 373.000 € au compte 2021, et
le montant prévu pour ce poste au budget 2023 s’élève à 555.350 € !
Parmi les dépenses de fonctionnement, on observe notamment une forte hausse des
frais de correspondance, des frais de télécommunication.
Selon M. Cools, les dépenses de fonctionnement auraient dû être limitées à 19 millions
d’euros, comme c’était le cas au budget 2022.
Les annexes obligatoires indiquant le personnel statutaire ou contractuel en fonction
année après année à la date du 30 juin montrent que les dépenses de personnel ont
augmenté dans une proportion qui est loin d’être négligeable.
Les effectifs du personnel, hors agents contractuels subventionnés (ACS), sont passés
de 819 à 869 du 30 juin 2020 au 30 juin 2022. Une augmentation de 50 unités ne peut
être considérée comme un renouvellement limité. Et c’est d’autant plus étonnant que
le personnel de nettoyage a été réduit grâce au recours à une entreprise privée. Selon
les documents, il y aurait 25 recrutements, mais qu’en est-il réellement, eu égard au
fait qu’il y a parallèlement des engagements et des non-remplacements ?
M. Cools signale que plusieurs communes flamandes ne procèdent presque plus à des
recrutements, ce qui est sans doute une mauvaise politique, mais elle est menée dans
l’intention de garantir l’équilibre financier.
Il faut mentionner en matière de dépenses les dotations importantes au CPAS et à la
zone de police, qui ont augmenté respectivement de 10 % et 8,3 %.
L’année dernière, M. Cools avait annoncé que les dotations prévues pour ces deux
organismes seraient beaucoup trop faibles.
D’après le procès-verbal de la concertation commune-CPAS, le Président du CPAS a
souligné l’insuffisance de la dotation à son organisme, quoique la dotation au compte
ait été finalement plus importante en raison de l’obligation de couvrir le déficit du
CPAS. M. Cools espère que ce subside majoré sera suffisant, sans cacher une certaine
inquiétude à cet égard.
Le home Brugmann, pour lequel le CPAS accorde une aide exceptionnelle de plus de
2 millions d’euros, s’avère un véritable gouffre financier.
M. Cools ne veut en aucune manière incriminer le CPAS car il est bien conscient des
difficultés du dossier relatif au projet de reconstruction d’un home sur le site du
Nekkersgat, notamment la véritable « saga » avec la Commission des Monuments et
Sites à propos des permis d’urbanisme. Néanmoins, n’eût-il pas été opportun de ne
plus accueillir de nouveaux pensionnaires dans le home Brugmann ? Ne devait-on pas
transférer des résidents du home Brugmann vers le home Nekkersgat au fur et à
mesure de la libération des places dans ce dernier établissement, de manière à hâter
la fermeture du home Brugmann ?
Les crédits accordés à la zone de police sont conformes au budget voté au début de ce
mois. Toutefois, s’il y a un boni, c’est parce qu’il y a eu l’opération « one shot IPP »,
qui ne se reproduira plus, et parce que le cadre policier n’est pas rempli. Si les
effectifs prévus dans le cadre policier étaient complets, la commune devrait payer 5,3
millions d’euros en plus à la zone de police.
M. Cools aurait d’ailleurs souhaité pouvoir examiner de façon concomitante lors de
cette séance-ci le budget de la commune et celui du CPAS, afin d’avoir une vision
objective des finances communales.
Le produit du stationnement réglementé constitue la 4ème recette de la commune,
après le précompte immobilier, les centimes additionnels à l’IPP et la dotation aux
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communes. La forte augmentation des tarifs qui entrera en vigueur le 1er mai a déjà
été intégrée dans les chiffres budgétaires. Selon M. Cools, ces rentrées, qui s’élèvent à
un montant de 7,2 millions d’euros, devraient être consacrées à une politique
audacieuse d’aménagement de parkings souterrains, ce qui n’est guère le cas avec le
petit montant de 300.000 €, consacré au parking « Fidèles ».
En dépit des 18 millions d’euros voués à l’Espace public et des 20 millions d’euros
voués au Facility Management dans le budget extraordinaire, il y a lieu de s’étonner
du fait que la rénovation de certaines voiries n’ait pas été étalée et que d’autres
rénovations, plus urgentes, n’aient pas été envisagées, notamment dans la rue du
Bourdon côté Linkebeek.
Les 17 millions d’euros censés être perçus de la part de Brutélé (et qui ne sont pas
encore dans les caisses de la commune en raison des soubresauts de ce dossier,
reconnus par Mme l’Echevin Delwart) devraient, selon M. Cools, être consacrés à la
réduction de la dette.
Certes, la dette a diminué, puisqu’elle est passée de 120 millions d’euros en 2018 à
104 millions d’euros en 2019 et se situe à présent autour de 92 millions d’euros. Mais
cette réduction s’explique en grande partie par l’utilisation des bonis des exercices
antérieurs, désormais beaucoup plus réduits.
Le risque théorique d’avoir une dette de 180 millions d’euros ne semble guère réaliste
mais la commune se situe néanmoins dans une tendance qui, si la majorité manque de
rigueur, aboutira inéluctablement à une augmentation significative de la dette.
M. Cools estime que ce budget manque de prudence, alors qu’une gestion saine est
indispensable par faire face à la crise, qui frappe un nombre sans cesse croissant de
citoyens, notamment une partie de la classe moyenne, contrainte à présent de
solliciter l’aide du CPAS.
Les données du solde SEC relatif à la comptabilité européenne attestent un déficit de
32,7 millions d’euros, qui pourrait être réduit les prochaines années avec des
amortissements et des budgets extraordinaires plus réduits, mais cela signifie
néanmoins que la commune contribue au déficit SEC de la Belgique.
M. Cools est déçu de ne pas avoir entendu Mme l’Echevin Delwart s’exprimer sur les
nécessaires synergies entre la commune et le CPAS, dans la perspective d’un
assainissement des finances et d’une amélioration de la qualité des services.
M. Cools invite le Collège à faire preuve de la plus extrême prudence, en n’engageant
pas tous les crédits qu’il va sans doute obtenir avec le soutien de la majorité actuelle.
 
M. Hayette rappelle que la mission de l’opposition consiste à nuancer avec vigilance
et courage les fausses évidences, les trompe-l’œil, qui, à terme, pourraient menacer
l’équilibre budgétaire.
Les bonnes nouvelles ne viennent pas d’une gestion rigoureuse mais d’une population
uccloise plus nombreuse, qui, grâce à son travail et à son investissement dans
l’immobilier, contribue davantage aux recettes communales. Ces dernières risquaient
de décroître par rapport aux prévisions budgétaires de 2023 en raison de la crise
sanitaire et énergétique. Les réactions rapides des gouvernements fédéral et régional
pour les plus fragiles, mais également les chèques « énergie » ou la réduction de la
TVA pour la population belge auront manifestement permis de maintenir une
croissance plus soutenable. La majorité des économistes prédit que le taux d’inflation
sera plus faible en 2023 qu’en 2022 et devrait tourner autour de 2,5 %. Ce serait là la
vraie bonne nouvelle qui, à la veille des élections, devrait permettre à la majorité,
passée maître dans l’art du camouflage, de justifier une bonne gestion.
Dans le même temps, il faudra rester attentif à l’inévitable augmentation des taux
d’intérêt qui fera souffrir les jeunes et les entreprises. Ce n’est pas le moindre des
paradoxes de ce budget 2023 aux mains d’une Echevine des Finances qui est
également Echevine du Commerce et dont le département semble accuser une
réduction de moyens. Au-delà d’une baisse d’activité des commerces due aux crises
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successives, la commune a multiplié les obstacles à une reprise durable comme la non-
compensation du déménagement, la diminution des places de stationnement, des
loyers prohibitifs ou encore l’augmentation du coût des parkings. Au lieu de rassurer
les clients, l’abandon d’aides structurelles à l’économie locale a progressivement
poussé les acheteurs comme les commerçants vers Waterloo ou la périphérie uccloise.
M. Hayette regrette par exemple que la taxe sur les parkings et emplacements de
parking passe de 6.500.000 € à 7.200.000 € alors que la taxe sur la diffusion
publicitaire passe de 612.050 € à 390.100 € et que la taxe sur les banques et
institutions financières s’élèvera à 239.200 € au lieu de 300.000 € sous le budget
précédent.
La guerre en Ukraine a démontré que nous ne sommes pas à l’abri de nouvelles
crises. Le rôle des Etats, des Régions comme de la commune est d’en anticiper les
conséquences. Quel pourrait être l’impact d’un baril de pétrole à 200 dollars ? Il ne
faut pas non plus négliger les risques géopolitiques : Taiwan, lieu de production d’un
nombre incalculable de composants électroniques, est au centre d’un conflit entre les
Etats-Unis et la Chine. Au-delà de la performance économique, il y a une urgence à
construire des sociétés plus résilientes aux risques. Les communes ont également une
part de responsabilité. Des choix devront être faits dans ce qui doit être transformé et
contribuer à la transformation, dans ce qui doit être progressivement abandonné et ce
qui doit être construit. Si les diverses études se multiplient, il faudra réfléchir à des
solutions pratiques et efficaces pour une société plus équitable et durable. Selon un
article récent de « La Libre Eco », les stratèges de Triodos estiment que les transitions
devront être réalisées dans cinq processus : l’alimentation, les ressources, la
transition énergétique, la transition sociale et le bien-être.
La question sociale constitue un écueil d’importance majeure pour ce budget.
L’augmentation de près de 10 % de de la dotation de la commune au CPAS, à
laquelle s’ajoutera un montant de 2.203.241 € pour le Home Brugmann, est une
source de préoccupation pour le groupe socialiste. M. Hayette rappelle que le 27
janvier dernier, le groupe socialiste avait voté le budget communal de l’exercice
précédent. Pour pouvoir se prononcer sur ce budget-ci, le groupe socialiste aimerait
prendre connaissance du budget du CPAS, comme c’était le cas dans le passé lorsque
le budget du CPAS était voté en même temps que le budget communal. Lors de la
réunion du comité de concertation, M. le Bourgmestre a prévenu qu’il ne pourra
répondre à 45 % des demandes du CPAS. Ceci se traduira par la suppression des
titres-services et du service des accueillantes d’enfants. M. Hayette est bien conscient
des problèmes auxquels le CPAS est confronté : l’inflation élevée, des factures
d’énergie importantes, l’augmentation du nombre de dossiers induite par l’arrivée de
nombreux Ukrainiens, qui laissent présager des difficultés pour l’élaboration des
comptes de 2022 et du budget 2023 du CPAS.
La dotation communale a-t-elle été sous-estimée lors des exercices précédents ou le
CPAS a-t-il eu à faire face à des événements exceptionnels ? Fondamentalement, M.
Hayette pense que ces deux facteurs sont intervenus. Dès le début de la mandature, le
groupe socialiste n’a pas cessé de réclamer une norme budgétaire sociale plus
importante, et la commune paie aujourd’hui le refus de cette demande. La commune a
laissé trop longtemps voguer le navire CPAS en pensant qu’une gestion quotidienne
sans investissement structurel, sans une utilisation structurelle de la dotation
communale, serait suffisante. Or, il faut bien constater à présent que les dernières
crises successives vident les caisses et condamnent le CPAS à limiter voire à
supprimer certains de ses services. Il faut à présent presser le pas pour éviter la
faillite du CPAS dans un déficit, non conjoncturel comme le pense Mme l’Echevine
Delwart, mais plutôt structurel comme le laisse à penser M. le Bourgmestre. Il est
probable que le nombre de dossiers va continuer à augmenter, on évalue cette hausse
à 35 % en Wallonie, et Uccle n’en est sans doute pas loin. Les citoyens doivent savoir
que la commune n’aura pas d’autre choix que de compenser les budgets qui seraient
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dans le rouge. Sous la pression de la commune, le CPAS pourrait être contraint de
limiter certains compléments accordés à des travailleurs dits « pauvres », tels que les
aides pour l’achat de lunettes, pour les classes vertes ou les classes de neige ou
encore pour le paiement des factures énergétiques, alors que nombreux sont les
citoyens qui ne savent plus faire face à ce type de dépenses. Un numéro du
Wolvendael présentait Uccle comme « une commune sociale » : il est temps de le
montrer. Si l’urgence impose de dépenser plus, le moment est venu de se demander
comment dépenser mieux au bénéfice des allocataires sociaux.
M. Hayette s’interroge aussi sur l’augmentation des dépenses en matière de sécurité.
En début de mandature, la majorité avait proposé comme trajectoire une norme
budgétaire de 1,5 %. Le budget 2023 propose une augmentation de 8,3 % soit
1.448.783,2 €, pour atteindre le montant de 18.904.005 €, soit presque l’équivalent de
la dotation attribuée au CPAS. Cet élément montre où se situent les priorités du
Collège. Certes, le budget de la zone de police ne fait pas l’objet du débat de ce soir.
M. Hayette estime néanmoins qu’en cette période de crise, il eût été opportun de
reporter certains investissements.
« La Vie large », le livre de Paul Magnette, s’ouvre sur une citation du Pape
François, soulignant le lien entre écologie et justice sociale. Il est en effet impératif
de reconnaître la justice climatique.
À cet égard, M. Hayette est très perplexe à l’égard de la politique environnementale et
de la gestion de l’espace public à Uccle. Une des parts les plus importantes du budget
extraordinaire est attribuée aux voiries et à l’espace public (estimation de 17.887.500
€, dont 11.146.219 € sont à charge de la commune en raison d’un subside de
6.741.281 €). Sur l’ensemble de l’année, l’échevin de la Mobilité est celui qui dépense
le plus d’argent avec le remboursement des factures du nouveau centre administratif,
budgété à 20.477.500 €. Pour les deux postes, cela représente 38.365.000 € sur les
47.080.232,70 € que la commune souhaite investir en 2023, et ce malgré une taxe sur
les parkings de plus de 7,5 millions d’euros par an. Paraphrasant les propos de Greta
Thunberg dans son Grand Livre du Climat, M. Hayette considère qu’Uccle n’avance
pas dans la bonne direction.
Il est sans doute populaire d’offrir des primes aux vélos-cargos (un par famille), dont
l’incidence est quasi-nulle sur la lutte contre le changement climatique, alors que des
primes pour l’isolation ou l’efficacité énergétique seraient sans conteste plus
intéressantes pour la planète.
La multiplication des pistes cyclables est-elle nécessaire partout ? Ne pourrait-on
consacrer une partie des fonds au développement d’énergies renouvelables, comme
c’est le cas dans certaines villes allemandes ou françaises ?
La volonté de rechercher des subsides pour mener à terme des projets originaux sur
les arbres fruitiers ou le comptage des arbres peut paraître une bonne idée, mais cela
se résume le plus souvent à l’embauche d’une personne chargée de cette mission. Que
fait-on de ces personnes lorsque la convention arrive à terme ? Ne serait-il pas plus
judicieux de former le personnel existant avec l’objectif de disposer d’une équipe
d’experts ? Pourquoi multiplier les études alors qu’il serait plus intéressant de se
baser sur l’expérience des gens confrontés quotidiennement au terrain ?
Le plan Good Move, sur lequel les communes voisines se sont prononcées, n’apparaît
dans aucune des lignes budgétaires. Cela signifie-t-il que la commune a décidé
d’abandonner le projet ? Si ce n’est pas le cas, comment sera opéré le financement ?
Le budget de la commune est d’une admirable monotonie où, chaque année, le
Collège présente les mêmes vérités sur le ton d’un « Tout va bien ». Cette année, les
circonstances auront permis d’avoir un budget en boni. Mais il s’agit plutôt d’un
« ersatz » de budget, qu’il faudra appréhender avec prudence en se disant que, même
en restant rationnel, il ne sera pas possible d’échapper à l’irrationalité des
événements.
Il ne faut jamais oublier qu’au-delà des chiffres, il y a des citoyens à qui il faut
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redonner l’espoir. Ce budget est l’expression d’une politique que le groupe socialiste
désapprouve.
Par conséquent, le groupe socialiste votera contre ce budget.
 
M. Desmet rappelle que ce budget, en l’occurrence le 5 ème de cette mandature, est en
boni et permettra de financer sur fonds propres une partie du programme
extraordinaire, ce qui limitera le recours à l’emprunt.
Les besoins les plus criants, notamment ceux du CPAS, ont pu être rencontrés. M.
Desmet souligne aussi l’augmentation de la dotation à la zone de police.
La maîtrise de la dette se poursuit sans que ne soit remis en cause le maintien
d’investissements conséquents dans les infrastructures.
Le groupe écologiste ne déplore pas l’augmentation des effectifs du personnel qui,
pour lui, constitue une vraie richesse : les recrutements envisagés permettront de
répondre à de nouveaux besoins.
M. Desmet tient encore à souligner quelques avancées importantes dans les
départements gérés par les échevins écologistes.
Des moyens importants ont été accordés pour assurer l’entretien des espaces verts, en
veillant à améliorer le confort et la sécurité pour les usagers faibles, cyclistes et
piétons.
Les voiries suivantes bénéficieront d’un réaménagement complet dans les prochaines
années : la rue du Doyenné, le tronçon actuellement en dolomie du Bosveldweg, les
tronçons pavés de la rue du Château d’Eau et de l’avenue Dolez, le tronçon de la rue
Geleytsbeek entre l’avenue du Lycée français et la rue Papenkasteel.
Des moyens importants (en l’occurrence, un montant de 625.000 €) sont dégagés
pour la lutte contre le dérèglement climatique. Le Plan Climat est pérennisé grâce à
des subsides, des toilettes publiques seront installées dans des espaces publics grâce à
la collaboration entre les échevinats de Mmes Gol-Lescot et De Brouwer.
Dans le domaine culturel, les dotations aux ASBL culturelles, le CCU et la Ferme
Rose, ont été augmentées pour leur permettre de faire face à l’indexation des salaires
et à la hausse du coût de l’énergie. Le CCU sera enfin doté d’un équipement sonore
répondant aux normes professionnelles. M. Desmet souligne aussi le maintien des
enveloppes destinées à faciliter l’accès des jeunes à la culture (50.000 € pour les
chèques-culture) et le soutien aux artistes grâce à un montant sensiblement
équivalent.
Dans le domaine de la participation citoyenne et de la solidarité internationale, les
enveloppes sont inchangées mais les équipes sont renforcées grâce à un subside de la
Région permettant l’engagement d’un agent supplémentaire.
Un travail sera entrepris pour améliorer la convivialité dans les centres destinés aux
seniors et développer l’inclusion numérique. Des moyens ont aussi été dégagés pour
mettre en place un service communal de proximité destiné aux demandeurs d’emploi,
de manière à pérenniser le travail innovant mené au sein de la Maison de l’Emploi.
De plus, l’expérience de l’antenne sociale du quartier Melkriek sera poursuivie.
 
M. Junqué est ravi de constater dans les annexes de ce budget 2023 que la majorité
s’est pliée à l’exercice du « gender budgetting », qui s’avère un outil précieux dans la
lutte pour l’égalité entre les sexes. Venant des pays scandinaves, cette grille d’analyse
permet de décortiquer les budgets afin d’y déceler les inégalités souvent
insoupçonnées qui se cachent sous l’un ou autre poste budgétaire et dès lors
d’orienter les budgets communaux dans le sens d’une meilleure égalité entre les
sexes. Cette année, le « budget genre » s’ouvre à un plus grand nombre de
départements, pour lesquels les dépenses sont passées dans la catégorie 2.
M. Junqué souligne encore les moyens dégagés pour la rénovation de la salle de
sports Stroobant, le tunnel à la gare de Calevoet, la restauration du parc Raspail et la
transformation d’un bâtiment en école à la rue Auguste Danse. M. Junqué remarque
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qu’à chaque fois, au moins 70 % de ces aides sont financés grâce à des subsides
externes, ce qui souligne la qualité des dossiers introduits par l’administration
communale.
La rénovation de la salle de sports Stroobant, qui sera entreprise dans les prochains
mois, est d’autant plus nécessaire qu’une telle infrastructure contribue à la cohésion
et à la lutte contre l’isolement, qui s’avère la première cause de suicide en région
bruxelloise.
 
Mme Culer félicite le Collège pour la présentation de de ce budget en fin d’année
civile, comme cela avait été demandé l’année dernière.
Le travail du Collège et de l’administration permet de présenter un budget en boni,
sans augmentation des centimes additionnels à l’IPP et au précompte immobilier.
Il est vrai que l’IPP rapporte 4 millions de plus que prévu mais là encore, le choix de
la majorité est un choix de bonne gestion. Une partie de cette manne permet au CPAS
de faire face au déficit du home Brugmann, et l’autre partie est versée dans le Fonds
de réserve extraordinaire. En temps de crise, il est aussi important d’entreprendre des
investissements.
Le déménagement dans le nouveau centre administratif a permis de maîtriser
l’augmentation du coût de l’énergie. Il y a lieu d’être fier de ce choix visionnaire.
Eu égard à la crise énergétique et aux deux indexations prévues en 2023, le Collège a
décidé de soutenir les ASBL communales en augmentant les subventions au Centre
culturel, à la piscine et à l’ASBL Le Pas.
L’augmentation de 8 % de la dotation à la zone de police (près de 1,5 million d’euros)
et l’augmentation de 10 % de la dotation au CPAS (plus de 4 millions d’euros)
constituent également des choix importants que le groupe MR veut saluer.
Mme Culer signale aussi le subside de plus de 2,2 millions d’euros destiné à combler
le déficit du home Brugmann, en attendant son déménagement dans le nouveau home
Nekkersgat, en cours d’agrandissement et de rénovation.
La maîtrise du déficit du home Brugmann permettra au CPAS de poursuivre
pleinement sa mission sociale.
Mais l’attention aux dépenses ne signifie pas que la majorité abandonne ses politiques
incitatives, notamment le soutien aux commerçants via l’octroi de chèques-commerce,
de primes pour les travaux et de primes à l’ouverture.
La dette est également sous contrôle, et les charges de dette ne représentent plus que 5
% des dépenses ordinaires.
La commune ne va pas remplacer automatiquement les agents qui partent à la
retraite. Cependant, eu égard aux difficultés du personnel communal face aux
différentes crises, les 25 recrutements envisagés sont tout à fait justifiés.
En matière d’investissements, l’année 2023 verra la réalisation d’un certain nombre
de dépenses importantes pour la commune : l’aménagement du bâtiment sis 25, rue
Auguste Danse, qui accueillera les cours de promotion sociale, la rénovation de la
salle de Sport Stroobant, la phase 3 de l’aménagement du parc Brugmann,
l’installation de toilettes publiques, et la rénovation des voiries, trottoirs et écoles.
Le groupe MR votera ce budget 2023 avec enthousiasme.
 
M. De Bock remarque qu’au 1 er janvier 2023, la dette communale s’élèvera au
montant de 92,3 millions d’euros, auquel s’ajouteront, pour une valeur totale de 87,9
millions d’euros, les emprunts contractés pour les programmes extraordinaires de
2019 à 2021 ainsi que ceux prévus pour 2022 et 2023. La dette potentielle pourrait
atteindre le seuil de 180 millions d’euros, ce qui constitue un montant très élevé. M.
De Bock espère que la dette pourra être maîtrisée mais la charge de la dette est plus
importante qu’auparavant et, selon le Receveur, pourrait doubler dans les deux
prochaines années en dépit des opérations financières effectuées.
Les frais de personnel représentent 56,26 % des dépenses, alors qu’elles se situaient à
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51 ou 52 % lorsque M. De Bock a fait son entrée au Conseil communal.
Selon M. De Bock, il conviendrait de clarifier les données relatives aux pourcentages
dans la note budgétaire, car celles-ci peuvent s’avérer trompeuses dans la mesure où
il peut arriver que la proportion d’un élément par rapport à l’ensemble des dépenses
diminue alors que les montants nominaux correspondants augmentent.
Quoi qu’il en soit, il faudra veiller dans les prochaines années à ce que la dette
demeure soutenable et à ce que son poids dans la masse budgétaire n’en vienne pas à
entraver la mise en œuvre d’autres politiques.
La dotation au CPAS avait déjà fait l’objet d’une forte augmentation l’année
dernière, et c’est la raison pour laquelle le groupe PS avait alors consenti à voter le
budget.
M. De Bock considère que la nouvelle augmentation de 10 % de cette dotation au
CPAS est tout à fait compréhensible, eu égard à la forte hausse de l’inflation, de la
charge des salaires et des dépenses sociales.
Il s’interroge néanmoins sur la pertinence du subside complémentaire de 2.203.000 €
destiné aux homes Brugmann et Nekkersgat. L’ampleur de ce montant a de quoi
susciter des questions, quoiqu’il y ait toujours eu un certain déficit dans les homes du
CPAS, qui n’ont jamais eu pour priorité d’engranger des profits.
M. De Bock a été déçu par la note complémentaire qui lui a été transmise pour
justifier ce montant de 2.203.000 €, dans la mesure où elle ne répondait pas à sa
question quant aux taux d’occupation des homes, qui devrait se situer aux alentours
de 90 % pour le home Nekkersgat et de 60 % pour le home Brugmann.
Selon les documents budgétaires, il y aura une réduction de 15 % des recettes issues
du paiement des résidents. Cela signifie donc qu’on prévoit un nombre plus limité de
résidents à l’avenir. Pourtant, les dépenses ne sont pas réduites. Il est pour le moins
curieux que les dépenses ne soient pas adaptées, via un ajustement des effectifs du
personnel, à l’évolution du taux d’occupation.
Certes, l’étude Probis (qui mériterait d’être actualisée puisqu’elle a été réalisée avant
la crise du Covid) prévoyait un phasage pour la création du nouveau home afin
d’éviter une fermeture brutale mais elle évoquait aussi des scénarios de licenciement
du personnel dont l’impact s’élèverait à 2 millions d’euros.
L’année dernière, le budget présentait un million d’euros de boni et suite aux
dernières modifications budgétaires, on se retrouve avec un déficit de 3,5 millions
d’euros. Il y a donc eu en 2022 une détérioration d’une ampleur de 4,5 millions
d’euros entre le budget présenté et la réalité des dépenses. M. De Bock espère que le
Collège ne sera pas confronté à la même situation mais eu égard à l’anticipation très
précoce du budget cette année-ci et aux mauvaises nouvelles auxquelles il faut
s’attendre, la probabilité d’être contraint à des modifications budgétaires importantes
est loin d’être négligeable et ne manquerait pas d’entraîner un écart important entre
le budget et les comptes. Alors que cet écart était quasi-inexistant pendant la période
2013-2018 sous la majorité MR-CDH-Défi, il n’a cessé de croître depuis, mais M. De
Bock reconnaît que les prévisions sont loin d’être faciles dans le contexte actuel.
Il y a toutefois de bonnes nouvelles, notamment l’absence d’augmentation du
précompte immobilier. M. De Bock rappelle cependant que ce dernier a fait l’objet
d’une augmentation à deux reprises au cours des 6 dernières années, En réalité, le
précompte immobilier a été augmenté de plus de 60 % en 25 ans : Uccle fait partie du
trio de tête des communes qui ont le plus augmenté le précompte immobilier et,
contrairement à d’autres, elle n’a pas instauré un mécanisme de compensation via
une prime « be home » communale. Les autres communes ont aussi augmenté le
précompte immobilier mais ont par contre décidé de baisser l’IPP, notamment
Schaerbeek où les écologistes font partie de la majorité.
À cet égard, M. De Bock serait heureux de voir les écologistes ucclois adopter la
même position que leurs homologues schaerbeekois et se rendre compte du fait que
taxer le travail s’avère contre-productif, et ce d’autant plus qu’en raison de statuts
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fiscaux internationaux, certains résidents échappent à cet impôt. Dans un souci
d’équité fiscale, il vaudrait mieux agir sur le précompte immobilier. M. De Bock
estime qu’il y a actuellement une inéquité fiscale en ce domaine en région bruxelloise,
qui justifierait un réexamen de la base cadastrale.
Sans la bonne nouvelle des 13 millions de recettes complémentaires et des 5 millions
de boni à l’IPP et au précompte immobilier, le budget présenterait un déficit de 8
millions d’euros. M. De Bock espère que le SPF n’en profitera pas pour se montrer
moins généreux l’année prochaine en limitant le nombre de mensualités car
l’évolution de l’IPP, systématiquement inférieure à l’inflation, atteste que l’échelon
fédéral se finance un peu sur le dos des communes en ne transmettant pas la totalité
de la recette via une retenue de 10 % ristournée avec effet retard. Un tel mécanisme
handicape l’ensemble des budgets communaux.
Les aides aux ASBL communales ont souvent été indexées, mais de façon disparate et
dans une mesure moindre que l’inflation.
Le Service ucclois de la jeunesse (SUJ), l’ASBL « Génération + » et l’Agence locale
pour l’emploi n’ont rien obtenu de plus; le Parascolaire a vu son aide amputée de 3
%; l’aide au Centre culturel a été augmentée de 8 %, mais il n’y a pas lieu d’en faire
un triomphe; l’augmentation de 15 % de l’aide à la Ferme Rose est loin d’être
significative, étant donné que le montant effectif passe de 60.000 € à 70.000 €. Enfin,
l’augmentation de 20 % du soutien accordé à la piscine Longchamp ne constitue en
aucune manière une projection réaliste dans un contexte où le coût de l’énergie a été
triplé ou quadruplé pour le commun des mortels : ce n’est pas en offrant un rabais de
100.000 € qu’on permettra à cette infrastructure sportive de s’en sortir.
Il eût été plus équitable d’accorder une augmentation de 10 % à toutes les ASBL
communales, ce qui équivaudrait en montants cumulés à une somme totale de 1,5
millions d’euros, tout à fait acceptable par rapport à l’ampleur du budget communal.
La commune a beau engranger des recettes complémentaires avec la vente de Brutélé,
il n’en demeure pas moins que la majorité est aveuglée par les recettes qui tombent du
ciel et a omis de prendre des mesures structurelles de rationalisation qui soient de
nature à préserver l’avenir.
Le groupe Défi votera donc contre ce budget.
 
Mme Fremault remercie Mme l’Echevin Delwart pour la clarté et la transparence de
son exposé, qui évite les circonvolutions inutiles. Elle estime aussi que les
interventions mesurées des orateurs précédents sont à la hauteur des défis que la
commune doit relever.
Les crises n’ont cessé de se succéder au cours des deux dernières années : l’explosion
des coûts induits par la crise sanitaire, la répercussion de ces coûts sur toute une
série de budgets (santé, logement, etc.), la crise migratoire et son effet sur la
croissance du nombre de SDF dans les rues (qu’on peut estimer à 2.000 pour
l’ensemble du territoire régional), la lame de fond climatique, l’inflation,…Tous les
budgets subissent l’impact de cette crise, quel que soit le niveau de pouvoir.
Les mandataires qui se sont exprimés lors des débats du Parlement régional ont
convenu que jamais la Région ne s’est trouvée dans une situation budgétaire aussi
difficile.
Les quatre bourgmestres bruxellois qui appartiennent à la formation politique de
Mme Fremault (en l’occurrence, les bourgmestres de Jette, Ganshoren, Berchem-
Sainte-Agathe et Woluwe-Saint-Pierre) et avec lesquels elle a des réunions
hebdomadaires ont souligné les difficultés actuelles. L’un deux lui a notamment
indiqué que l’augmentation de 47 % du coût de l’asphalte va immanquablement se
répercuter sur le coût des travaux.
Les CPAS sont soumis à une forte pression dans la mesure où, suite aux transferts de
compétences, leurs panels d’interventions excèdent le cadre législatif défini en 1976.
De surcroît, la situation sociale en région bruxelloise est préoccupante, puisque le

20/47
Conseil communal - 22.12.2022 - Registre public
Gemeenteraad - 22.12.2022 - Openbaar register



taux de précarité se situe aux alentours de 40 %, qu’une famille sur deux est
monoparentale (alors qu’il y en avait une sur trois il y a 10 ans) et que de plus en plus
de Bruxellois deviennent des « working poors », contraints d’assumer un second
emploi le soir, parfois au noir, pour payer leurs factures.
Il est donc normal que les dotations en faveur du CPAS soient augmentées, et Mme
Fremault n’a pas le sentiment que le Collège jette l’argent par les fenêtres de façon
irresponsable.
De même, Mme Fremault ne partage pas les réserves de M. De Bock à l’égard de la
politique de recrutement et de revalorisation du personnel car, en raison de la
fracture numérique et des autres difficultés propres au public précarisé, le facteur
humain est capital, et les communes sont justement les acteurs de première ligne à cet
égard. Mais cela ne signifie pas pour autant que les dépenses doivent partir en vrille.
Il est donc nécessaire de procéder à des évaluations systématiques via un monitoring
constant afin de déterminer si des rationalisations sont justifiées pour la maîtrise de
l’endettement.
Mme Fremault est aussi favorable à ce que, pour chaque échevinat, on dresse la liste
des appels à projets auxquels la commune a pu participer ainsi que des tentatives de
collaboration avec d’autres entités, de manière à ce que les positions communales qui
n’auraient pas abouti puissent être relayées, le cas échéant, à l’échelon régional.
 
M. Cornelis félicite le Collège pour avoir établi un budget qui réduit la dette sans
pour autant augmenter la fiscalité.
Il adresse aussi ses remerciements pour l’augmentation de la dotation au CPAS.
Il précise que les taux d’occupation des homes Brugmann et Nekkersgat se situent à
quasi 100 %. Depuis juillet 2021, le cadre du personnel a été adapté dans la
perspective d’une capacité d’accueil de 75 %. Le CPAS fait donc preuve de rigueur
dans sa gestion.
 
M. Norré rappelle qu’un budget exprime la politique choisie par une majorité, et il
s’avère que la majorité uccloise a opté pour une politique répressive en matière de
mobilité avec l’instauration de la scan-car, qui a rapporté en deux ans 2 millions
d’euros de recettes supplémentaires.
L’octroi d’une prime pour l’acquisition d’un vélo électrique est de nature à inciter les
usagers à opter pour des moyens de transport plus durables.
Lors du débat relatif à l’instauration d’une telle prime, M. Norré avait déposé un
amendement visant à accorder cette prime à l’ensemble des colocataires partageant
un logement unifamilial, car il lui semblait plus équitable socialement que, par
exemple, des étudiants partageant un appartement en colocation puissent chacun
bénéficier de l’intégralité de la prime.
Le Collège avait alors répondu à M. Norré que le budget n’était pas disponible.
Néanmoins, certains membres de la majorité lui avaient promis d’examiner la
possibilité d’étendre l’accès à la prime.
Or, dans ce budget-ci, le montant dévolu à cette prime est passé de 120.000 € à
100.000 €.
Pourquoi ce montant a-t-il été réduit, alors qu’il correspond à une des rares mesures
incitatives et ne constitue pas une dépense importante, et ce d’autant plus que les
mesures répressives ont, quant à elles, rapporté 2 millions d’euros ?
M. Norré le regrette d’autant plus que cette prime de 250 € devrait selon lui être
indexée, à l’instar de ce qui a été décidé pour tous les règlements de recettes. Une
indexation de 4 % par an lui semblerait tout à fait raisonnable.
 
Mme l’Echevin Delwart remercie tous les intervenants pour leur lecture attentive des
documents budgétaires.
Elle retient 4 axes qui ont été évoqués par l’ensemble des orateurs, qu’ils
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appartiennent à la majorité ou à l’opposition.
Tous actent le fait qu’il n’y a pas d’augmentation des impôts, et on ne peut que s’en
réjouir. Tous actent qu’il y a un programme d’investissements ambitieux - trop pour
certains -, tous actent le soutien au CPAS et à la zone de police, et enfin, aucun
intervenant ne prétend qu’il y a une sous-estimation des dépenses, certains estimant
même qu’elles ont été surestimées.
Il s’agit là d’axes structurants de ce budget. M. Norré a d’ailleurs dit qu’un budget
exprime le choix politique d’une majorité, et c’est bien le cas ici.
Le Collège entend donner à la commune les moyens de mettre en œuvre des politiques.
Mme l’échevin remercie tout particulièrement l’opposition, qu’elle sait vigilante,
attentive, soucieuse de porter haut certains points. C’est la raison pour laquelle elle
prépare toujours avec soin avec ses collègues ces discussions budgétaires. C’est de la
confrontation avec des idées contradictoires que naît l’excellence.
Parmi les points mis en évidence, certains sont parfaitement exacts. M. Cools a
notamment relevé les frais de fonctionnement, qui sont en augmentation. Ceci est dû à
l’augmentation du coût des matières premières et des services, en vertu de laquelle,
notamment, tous les sous-traitants des marchés publics sollicitent une révision des
prix. Le prix du papier, le prix de l’aluminium sont autant de facteurs d’augmentation
des frais de fonctionnement. Mais Mme l’échevin Delwart tient à rassurer le Conseil
communal : le Collège est extrêmement prudent dans ses dépenses, et c’est la raison
pour laquelle, depuis plusieurs années, la tutelle fait une remarque qui, pour
pertinente qu’elle soit, n’en est pas moins difficile à suivre et selon laquelle la
commune aurait tendance à surévaluer systématiquement ses frais de fonctionnement
et à avoir des comptes nettement en deçà.
Mme l’échevin Delwart se félicite du fait de ne pas considérer que, parce qu’ils
existent au budget, ces moyens doivent être dépensés automatiquement. Nous faisons
une estimation en collaboration avec les services, que nous espérons ne pas atteindre
pour ce qui concerne ces frais de fonctionnement.
Pour ce qui concerne les frais de personnel, il y a bien 20 engagements nets qui sont
prévus. On parle d’une augmentation de 1.200.000 €.
En évoquant les augmentations concernant les contractuels, M. Cools ne tenait pas
compte qu’il y a une diminution du côté des statutaires. Et donc, on a vu une
fluctuation ces dernières années : on est passé de 1.160 personnes à 1.020 pour
remonter à 1.140, parce qu’il y a des remplacements qui prennent un peu plus de
temps et qu’on n’a dès lors pas un flux constant. Cependant, le « stop au
recrutement » ne peut pas être une solution en matière de gestion des ressources
humaines : il y a une mutation des missions qui nécessite d’être à l’écoute des besoins
des différents services.
Certains ont relevé le fait que, si Uccle se trouve dans une situation budgétaire moins
problématique que les communes voisines, c’était dû non à l’action de la commune
mais à l’augmentation de la population et aux projets immobiliers.
Selon Mme l’échevin Delwart, ce résultat est dû à l’action de tous : c’est sur une
politique de long terme de qualité de vie de la commune en matière d’aménagement
du territoire, de préservation des espaces verts, de sécurité, de propreté, de qualité
des écoles, que la population uccloise augmente, avec un niveau socio-économique
plus élevé que la moyenne de la région. Et c’est cela aussi, faire de la politique : créer
le cadre où une population a envie de venir s’installer. Ce sont les Ucclois qui
financent ce budget, mais s’ils ont envie de venir payer leurs impôts ici, c’est parce
qu’« il fait bon vivre à Uccle ». Et comme ce n’est pas le fruit d’une politique qui date
d’il y a cinq ans, il n’y a pas lieu de jeter des fleurs à la majorité contre l’opposition :
c’est un travail de long terme et de longue haleine.
S’il y a des choses exactes qui ont été dites par les uns et les autres, il y a quelques
inexactitudes que Mme Delwart souhaite corriger.
C’est notamment le cas de M. De Bock lorsqu’il prétend que la charge de dette est en

22/47
Conseil communal - 22.12.2022 - Registre public
Gemeenteraad - 22.12.2022 - Openbaar register



augmentation. Elle est en réalité en diminution.
 
M. De Bock réplique qu’il n’a pas parlé de ça. Selon lui, Mme l’échevin l’a mal
entendu ou essaie de lui faire dire ce qu’il n’a pas dit.
M. De Bock affirme qu’il n’a pas dit que la charge de la dette augmentait. Il a
expressément cité la note du Receveur sans rien dire de plus. Il a juste rappelé que,
selon cette note, on passerait de 90 millions à potentiellement 180 millions et que le
débat sera celui de la charge de la dette, que le risque serait qu’avec une hausse des
taux d’intérêt, on soit confronté à une augmentation de la charge de la dette.
 
Mme l’Echevin Delwart précise donc que s’il y a bien de façon brute une dépense qui
est en diminution (contrairement aux dépenses de personnel qui sont en augmentation
même si leur part dans l’ensemble du budget reste stable), c’est bien celle de la
charge de dette, puisqu’on remboursait 12 millions en 2022 et qu’on remboursera 10
millions en 2023. C’est la démonstration du fait que la charge de dette est maîtrisée.
Et le Receveur précise dans note qu’il n’y a pas de prévision de nouvel emprunt pour
cette année 2023. On reste donc extrêmement vigilant.
Quand on prend l’évolution du budget entre le budget initial et les modifications
budgétaires, on n’est toujours pas à la réalité de nos dépenses. Vu que les budgets
sont une estimation, il faut avant tout se pencher sur les comptes. Comme l’a précisé
M. le Bourgmestre dans son introduction, on devrait passer presque autant de temps à
analyser les comptes qu’à analyser les budgets. C’est là qu’on voit tout le sérieux de
leur mise en œuvre. Et quand M. De Bock, citant la page 5 de la note, évalue à partir
de 2020 une sorte de décrochage entre le budget initial et le budget modifié, il a juste
trouvé l’année où la crise du Covid a démarré. Il n’y pas d’autre élément qui explique
le décrochage entre le budget initial et les modifications budgétaires. Toutes les
autres années, c’étaient des coalitions différentes, la précédente avec la participation
de DéFI et puis celle-ci.
Ce qu’on lit dans ces documents budgétaires, c’est plutôt le fait qu’on a toujours eu
des budgets suffisamment solides pour résister aux crises parce qu’on a un socle de
financement suffisamment et structurellement solide pour y faire face.
Nous verrons ensemble, pas plus tard que dans 6 mois, au compte 2022, si le budget
modifié, qui indique un déficit de 3 millions d’euros, se vérifiera, parce que ce n’est
que là que nous verrons si les dépenses ont été effectivement réalisées.
Mme l’échevin Delwart assure que les choix d’investissement ont été faits de manière
ambitieuse mais prévoyante. Elle cite l’exemple du déménagement de l’administration
dans un bâtiment quasi passif, qui permet de mieux maitriser les coûts énergétiques
que lorsque que l’administration était implantée dans 8 bâtiments. Un autre élément
positif à souligner, est la dotation du CPAS qui est passée de 19 millions à 21
millions, c’est-à-dire une augmentation de 20 %.
Par contre, suite au vote collectif d’augmenter les montants des règlements taxes, un
certain nombre de guichets bancaires a fermé, et avec eux les recettes que ceux-ci
généraient. Les dotations des ASBL ont été augmentées avec cohérence, en analysant
la situation de chacune d’entre elles. On ne peut pas accorder la même dotation à la
Piscine Longchamp qui rémunère elle-même son personnel et paye elle-même ses
frais énergétiques, qu’à une ASBL comme le Service Ucclois de la Jeunesse qui
n’assume ni ses coûts personnels ni les coûts énergétiques de son bâtiment. C’est la
raison pour laquelle le Service Ucclois de la Jeunesse doit se contenter du maintien
de sa dotation alors que la piscine, le Centre culturel et le PAS, qui sont les 3 ASBL
qui assument leurs charges, voient leur dotation augmenter. Une augmentation
linéaire aurait été injuste, dès lors l’analyse s’est faite sur base des demandes et c’est
en évaluant les budgets respectifs de chacun qu’il a été possible de répondre à leurs
besoins et à leurs réalités.
Mme Delwart anticipe le sujet des recettes liées au stationnement, en précisant qu’il
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ne s’agit pas de la recette la plus plantureuse du budget communal, et qu’il s’agit
avant tout d’une nécessité de gestion de l’espace public. Une proposition a été faite
au Conseil communal du 15 décembre de voter un règlement qui se conforme d’une
part à une règlementation régionale et d’autre part en faisant les choix les moins
couteux dans ce cadre-là.
 
M. l’échevin Wyngaard  rappelle que la politique locale de stationnement, qui a été
qualifiée de répressive par M. Norré plus tôt dans le débat, est décidée au niveau
régional, notamment par le parti socialiste. Cette réforme régionale qui entrera en
vigueur le 1er mai 2023 fera augmenter les tarifs de stationnement et va donc
engendrer des recettes supplémentaires, d’un montant estimé à 1,5 - 2 millions
d’euros (entre mai et décembre 2023). Il explique ensuite que les montants alloués à
l’aide sociale ont augmenté avec une hausse de 10 % de la dotation plus une dotation
exceptionnelle qui correspond encore à 10 %. Cela équivaut à 4 millions d’euros
supplémentaires.             En ce qui concerne la prime à l’achat d’un vélo électrique, le
budget annuel était de 50.000 € au début de cette législature. Il a progressivement
augmenté pour faire face à une demande qui était très forte, notamment durant la
période Covid en 2020-2021, mais la tendance est à la baisse depuis 2022. C’est la
raison pour laquelle le budget s’y rapportant a été légèrement diminué,
quoiqu’équivalent au double de celui prévu il y a 3 ans. M. Wyngaard aborde ensuite
les risques de fraude liés aux demandes de prime, notamment avec la collocation;
certaines personnes se domicilient à Uccle pour essayer de bénéficier d’une prime. Il
a été dit, lors de débats en commission et en Conseil, que le système actuel d’une
prime par ménage n’est pas infaillible.
Par rapport aux matériaux : l’augmentation du prix est de l’ordre de 50 % pour toute
une série de matériaux (aluminium, asphalte, etc.). Il va donc être nécessaire de
prévoir des enveloppes budgétaires supplémentaires pour entretenir nos
infrastructures.
Au sujet du plan Good Move, il y a la question de l’appel à projets pour les mailles,
évoqué en commission et il y aura 3 échéances en 2023. La préparation de ces
dossiers sera à charge du service Mobilité. Un maximum de subsides régionaux
seront mis à contribution pour assumer cette charge de travail supplémentaire.
En matière de fiscalité, M. Wyngaard revient sur l’exemple des écologistes
schaerbeekois, cité plus tôt : en ce qui concerne la taxe IPP à Schaerbeek et à Uccle,
la différence est de 15 %. Le précompte immobilier est 25 % plus élevé à Schaerbeek.
 
M. De Bock aborde la prime BE HOME.
 
M. l’échevin Wyngaard explique que cette prime n’est pas systématiquement octroyée
tel que c’est le cas dans d’autres communes bruxelloises. À Uccle, sur base d’une
suggestion du groupe Ecolo, il a été décidé de donner cette prime aux propriétaires
les moins fortunés, possédant un seul bien, qu’ils occupent et qui ont des revenus
inférieurs à certains plafonds.
En ce qui concerne la piscine Longchamp et ses dépenses énergétiques spécifiques,
une augmentation de 50 % du budget a été prévue, sur base des indications de Sibelga
et d’Interfin. Au niveau du personnel, quelques engagements ont été prévus mais cela
s’équilibre bien car le personnel engagé en période Covid n’a pas été prolongé.
 
Mme l’échevine De Brouwer insiste sur l’importance d’agir sur la mobilité douce
dans le cadre d’un plan climat, et invite M. Hayette à reconsidérer que le simple fait
de rénover les bâtiments pourrait suffire à compenser les 300.000 tonnes de CO²
rejetées par des véhicules de transport annuellement.
Le projet Arbres est le résultat d’un subside de la part d’Innoviris, qui a permis
d’engager une responsable dont le rôle est d’induire un changement dans les
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pratiques du Service Vert, afin de former les personnes chargées de l’entretien des
arbres. Cet emploi n’est pas voué à être pérennisé. Par contre, le poste de la
personne chargée de faire l’inventaire du patrimoine arboré de la commune sera
maintenu, puisque l’objectif est d’avoir un Centre d’expertise au sein du Service Vert.
 
M. Norré revient sur les amendes de stationnement. Il se positionne en faveur des
politiques incitatives à des moyens de locomotion plus durables, pour des quartiers
apaisés et selon lui, la prime vélo électrique en fait partie. Il déplore que le Collège se
réfugie parfois derrière des mesures imposées soi-disant par la Région. Il cite
l’exemple de la Scan Car, qui selon sa mémoire serait une initiative de la majorité
communale, et non régionale. Il rappelle que c’est la Ministre en charge de la
Mobilité issue du groupe Groen qui mène cette politique et pas le parti socialiste à la
Région.
M. Norré conteste le lien établi entre la politique de stationnement et la politique
sociale dans la commune. Il questionne ce lien car il estime que la politique de
stationnement n’est pas une politique sociale, au contraire de l’IPP ou du précompte
immobilier puisque ces deux taxations sont calculées proportionnellement aux
revenus. Une amende de stationnement d’un montant de 25 € va plus impacter le
citoyen qui gagne 1.000 € que celui qui en gagne 10.000 €, et M. Norré estime qu’il
faudrait adapter ces tarifs. Il est conscient que ces montants sont décidés à des
niveaux de pouvoir plus élevés, mais il invite à la vigilance lorsqu’un lien est établi
entre la politique de stationnement et la politique sociale de la commune.
M. Norré s’oppose à la baisse de budget alloué aux primes vélo électrique, il aimerait
d’ailleurs que celle-ci soit indexée (250 € actuellement). L’indexation des primes n’est
jamais évoquée, alors que tous les règlements taxes sont augmentés. Il se dit choqué
par les arguments de M. l’échevin Wyngaard concernant les risques d’abus en
matière d’octroi de la prime vélo électrique. Il évoque des moyens de contrôle
possibles pour éviter cette fraude.
 
M. Cools revient sur le budget alloué à la rémunération du personnel. Il constate une
augmentation de 50 % entre les comptes de 2018 (77,6 millions d’euros) au budget de
2023 (102,5 millions d’euros). Il précise qu’il faut ajouter les 10% d’inflation prévus
au lieu de 1 à 2 % habituellement. Cette augmentation est trop importante. M. Cools
rappelle qu’il soutient la programmation sociale, afin d’améliorer le statut des
employés communaux, qui est nettement moins bon qu’à la Région. Par exemple,
l’indemnité de télétravail à Uccle est de 10 €/mois pour couvrir tous les frais liés au
travail chez soi; à la Région c’est 50 €.
Au sujet de l’effectif du personnel, 25 recrutements sont prévus pour 2023 et
seulement 5 employés qui partent à la retraite. C’est une augmentation importante, le
rapport actuel est d’un agent communal (temps plein) pour 86 habitants à Uccle. M
Cools rappelle les avantages d’un monitoring externe de la gestion du personnel, qui
déterminerait les besoins effectifs de chaque service. Il déplore la politique de
remplacer à l’aveugle les départs, et ce de manière presque systématique.
Les impôts n’ont pas été augmentés à Uccle, et cela s’explique notamment par la très
forte augmentation du précompte immobilier en 2016. Il évoque ensuite le
refinancement des communes amorcé par la Région et notamment une augmentation
de la dotation aux communes. Il rappelle l’importance des revenus cadastraux à
Uccle, générant beaucoup de recettes fiscales.
En matière de politique d’environnement, M. Cools questionne la nécessité de
d’engager plus de personnel et demande s’il ne faudrait pas plutôt favoriser la mise
en place de mesures concrètes comme des primes à l’isolation. La moitié du bâti
ucclois date d’avant la guerre 40-45 et ce sont souvent des propriétaires aux moyens
financiers réduits. Il souhaiterait débattre de l’allocation des ressources avec
éventuellement des conditions de revenus, avec des conditions géographiques, en
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concentrant par exemple les efforts sur la zone de rénovation urbaine de la chaussée
d’Alsemberg. Il suggère l’élaboration d’une politique de soutien envers les citoyens
pour les soutenir dans leurs efforts de lutte contre le changement climatique et des
moyens financiers concrets plutôt que des assemblées Climat.
M. Cools précise qu’il ne conteste pas la nécessité d’un plan de stationnement
réglementé, mais souhaiterait que les tarifs soient revus.
Il remarque que certaines questions n’ont pas été répondues, comme l’avenir du 21
rue Victor Gambier par exemple. Il aimerait aussi obtenir des réponses quant à la
volonté du Collège de mener un plan de financement de parking, via des accords avec
le privé.
Le montant de la dotation de l’A.S.B.L. ALE a été voté lors de l’assemblée générale et
s’élève à 8.000 euros, et non 12.000 € tel qu’indiqué dans le budget.
Il aborde ensuite le montant du budget extraordinaire dont l’augmentation serait
justifiée par des clauses de révision de prix. Il juge cette estimation excessive, et
constate que la liste des voiries nécessitant des travaux de rénovation est plus longue
que les années précédentes. Même chose pour les dépenses de fonctionnement, ce
n’est pas uniquement l’augmentation du prix du papier qui explique leur
augmentation.
M. Cools invite donc à la vigilance car le boni de 5 millions d’euros est uniquement
dû à une recette exceptionnelle, du fait que le cadre de police n’est pas rempli.
 
M. Hayette revient sur la dotation des 10 % du CPAS, il précise que dans la note sur
la concertation, il est clairement exprimé que ça ne sera pas suffisant. M. le Président
du CPAS reviendra alors pour redemander une augmentation et ça sera justifié par le
montant des factures énergétiques.
Si le budget du CPAS est augmenté, il y a lieu de se demander ce qui est fait pour
ceux qui échappent au CPAS, comme les petits commerçants. Dans le programme
extraordinaire, le budget des affaires sociales et économiques sont estimés à 33.000 €
alors que les dépenses pour l’espace public sont à 17.000 €. M. Hayette juge qu’un
rééquilibrage est dès lors nécessaire puisqu’il s’agit d’une situation exceptionnelle,
lors de laquelle des choix doivent être faits, pour aider tous les publics.
M. Hayette dément avoir exprimé qu’il y aurait trop de pistes cyclables. Il a voulu
inviter à une forme de politique pour le climat en citant cet exemple. Il critique
cependant l’implantation des 2 pistes cyclables sur l’avenue Winston Churchill, qui
prennent la place d’une bande pour voiture. Il explique que les cyclistes peuvent aussi
prévoir leurs itinéraires en fonction des axes où il y a des pistes cyclables, plutôt que
d’en installer partout.
 
M. le Bourgmestre rappelle que l’avenue Winston Churchill est un axe régional, et
non communal.
 
M. De Bock craint que l’effet d’annonce très positif d’un boni de 5 millions d’euros
ne laisse place à une désillusion, tel que ça a été le cas l’année passée.
Au sujet du personnel, M. De Bock rappelle que l’objectif premier du Centre
Administratif Communal est de créer des synergies. Il suggère la réalisation d’une
étude extérieure qui évaluerait le nombre de personnes nécessaires par service, car il
ne ressent pas dans le budget les effets de ces synergies. Il remarque les
investissements qui ont été faits, notamment pour le télétravail, mais aimerait en voir
les effets positifs.
Le précompte immobilier n’a pas augmenté, mais il remarque une augmentation des
couts de stationnement, ainsi que 4 % sur les services administratifs. Le précompte
immobilier va être indexé, or, tous les ucclois ne sont pas indexés en fonction de
l’inflation. Il nomme les indépendants, les autoentrepreneurs et les salariés qui ne
verront leurs revenus indexés qu’en janvier ou en février, mais qui ont perdu 10 % de
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leur pouvoir d’achat. Il appelle donc à la vigilance concernant la situation financière
des citoyens. Le CPAS peut témoigner de la pauvreté grandissante, et du nombre de
familles qui peinent à payer leur précompte immobilier. Ces aides financières sont
assumées majoritairement par la Région, ce qui les rend moins visibles à l’échelon
communal.
M. De Bock dénonce la vétusté des locaux du commissariat de Police, et estime que
l’état des locaux donne une impression de désintérêt de la zone.
Il rappelle que Mme Fremault, M. Cornelis et lui-même se sont battus pour faire
augmenter la dotation de la commune, d’un montant de 4 millions par an, qui
empêcherait aux impôts d’augmenter.
Les dotations des A.S.B.L communales ne sont pas assez augmentées selon M. De
Bock; on passe de 1,8 à 2 millions entre 2019 et 2022. Si le budget communal
augmente de 3 à 4 % linéairement par année, ce n’est pas normal que les dotations
aux ASBL augmentent 2 fois moins vite.
Au sujet d’un projet de parking devant la Maison communale, M. De Bock regrette
que la commune n’ait pas fait de proposition après le retrait de la Région. Il
souhaiterait qu’il y ait une consultation auprès des riverains.
 
M. Desmet explique que le Collège actuel cherche à offrir de nouvelles perspectives.
Il réfute l’idée selon laquelle l’aménagement de pistes cyclables serait la seule
solution apportée par la commune pour résoudre le problème climatique. Il revient
sur le sujet des primes à l’isolation, qui relèvent de la Région selon M. Desmet.
 
Mme Margaux appelle le Collège à revoir à la hausse les subsides accordés à
l’A.S.B.L. qui gère le Centre Culturel d’Uccle et le journal communal le Wolvendael.
Cette A.S.B.L est importante car l’offre culturelle à Uccle se limite au Centre Culturel
d’Uccle et à la Ferme Rose, et qu’il n’y existe pas de musée. Le Centre Culturel
d’Uccle travaille depuis 2 ans à l’ouverture d’un nouveau théâtre, et celui-ci doit
trouver sa place dans le paysage de la commune.
 
M. Cohen contredit les propos selon lesquels les A.S.B.L communales n’auraient pas
été augmentées, en remarquant que l’A.I.S.U. est passée de 90.000 € à 150.000 € pour
pouvoir développer une politique sociale de logements.
 
Mme l’échevin Delwart  explique que l’avis des experts est qu’un parking sous la
place Vander Elst ne pourrait pas être rentable. C’est la raison pour laquelle dès le
moment où la Région n’a pas confirmé son soutien financier il n’y avait plus de
partenaires privés pour soutenir ce projet. De plus, une concertation avec les
riverains et les commerçants du quartier a révélé que plutôt qu’un parking souterrain,
les citoyens préfèreraient voir l’installation d’un parking avec un télé-jalonnement qui
permet d’identifier les places disponibles dans le parking du Doyenné.
Mme l’échevin rassure Mme Margaux quant au soutien de la Commune envers le
Centre Culturel, des dépenses sont consenties, notamment en matière
d’insonorisation.
 
M. le Bourgmestre précise que le commissariat de police sera bientôt rénové, un
budget de 26 millions d’euros est prévu à cet effet.
 
Mme l’échevine De Brouwer revient sur les actions menées par les différents
échevinats contre le dérèglement climatique. Elle détaille l’approche transversale du
Collège, et cite à titre d’exemple le cahier des charges du mobilier urbain d’Uccle-
Centre qui répond à des critères de durabilité; c’est le cas aussi des produits
d’entretien.
Un soin a également été apporté aux repas des crèches, dans les écoles ainsi que dans
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les maisons de repos.
Le Coffee corner, a un seuil de produits biologiques et locaux imposés.
Elle cite ensuite les travaux entrepris dans la rénovation et l’isolation des bâtiments
communaux, ainsi que la rationalisation de la flotte des véhicules communaux. Il y a
une aussi motion zéro déchet proposée par le groupe MR.
Il existe aussi des actions orientées vers le public : la prime complémentaire à
l’ouverture d’un commerce plus durable. Le budget participatif a aussi fait émerger
des projets qui permettent de lutter contre le dérèglement climatique. Il y a aussi le
projet de revalorisation des déchets végétaux, à savoir 500 tonnes par an.
 
M. l’échevin Wyngaard  rappelle que la date d’entrée en vigueur de la réforme du
stationnement est le 1er mai, et que le Collège veillera au respect de cette échéance.
Il précise qu’il est ouvert à faire évoluer le système d’octroi de primes, notamment
celles liées aux vélos électriques. L’idée de récompenser les propriétaires de vélos
non électriques a également été proposée, puisque ceux-ci sont quand même encore
plus durables. Il rappelle aussi l’émergence récente des chèques sports, calculés en
fonction des revenus.
Au sujet du stationnement, M. Wyngaard est conscient qu’il faut plus de zones bleues,
mais il faut aussi garantir une rotation. La Scan Car est un moyen très efficace
d’assurer cette rotation.
 
M. Norré note positivement la possibilité de réévaluer le règlement des primes vélos
et d’élargir le champ des bénéficiaires. Le règlement actuel reste en vigueur jusqu’au
31 décembre 2024 minimum. M. Norré aimerait anticiper et amorcer cette réflexion
afin d’envisager son application à partir de janvier 2025
 
M. Wyngaard accepte la proposition de M. Norré.

Le Conseil approuve le point.
33 votants : 23 votes positifs, 10 votes négatifs.
Non : Hans Marcel Joos Van de Cauter, Lise Batugowski, Marc Cools, Joëlle Maison,
Emmanuel De Bock, Bernard Hayette, Odile Margaux, Véronique Lederman-Bucquet,
Cédric Didier Norré, Jacques Spelkens.

Begroting 2023.

De Raad,
Aangezien het ontwerp van de begroting 2023 de volgende resultaten aangeeft :
 
VOOR DE GEWONE DIENST
 
Resultaat van het dienstjaar :   overschot van € 5.142.387,37
Globaal resultaat           :           overschot van € 7.142.387,37 (rekening houdend met
een overboeking van € 3.000.000  ten bate van het buitengewone reservefonds).
 
VOOR DE BUITENGEWONE DIENST
 
Totaal van de buitengewone uitgaven :                                           €  47.080.232,70
Te ontvangen subsidies :                                                                   € 
 17.654.427,50
V e r k o p e n                                                                                           
 €   17.211.943,82     
Totaal van de uitgaven ten laste van de gemeente (na verkopen) : € 12.213.861,38  
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Legt het ontwerp van de begroting 2023 zoals hierboven voorgesteld vast.

De burgemeester benadrukte het belang van de stemming over de begroting in het
leven van een gemeente.
Na de presentatie door schepen Delwart zou de oppositie niet nalaten te wijzen op
eventuele tekortkomingen in de begroting, en dat is een normaal onderdeel van het
democratisch proces.
De positieve elementen moeten echter ook worden benadrukt, met name de grote
striktheid waarmee het college het geld van de Ukkelse bevolking wil beheren. In dit
verband dankte de burgemeester zijn collega's die tijdens de vorige zittingsperiode
geen schepen waren en die niettemin de frustrerende oefening hebben gemaakt om
hun legitieme ambities te beperken met het oog op een strikt beheer.
Dit is de eerste keer dat, na vijf jaar legislatuur, het niet nodig was de OV te
verhogen.
Voor de burgemeester is deze begroting de concretisering van de verbintenissen van
de meerderheid aan de bevolking, zoals uiteengezet in de algemene beleidsverklaring.
 
Schepen Delwart wijst erop dat deze begroting een klein overschot vertoont, dat
groter is dan dat van de begroting voor 2022 en dat kan bijdragen aan het
gecumuleerde overschot. Door de nodige middelen uit eigen middelen te reserveren
zal de gemeente haar schulden en investeringen onder controle kunnen houden.
Tot het goede nieuws behoort de stijging van de fiscale inkomsten, als gevolg van de
toename van de bevolking en de KI’s. Aangezien meer dan 62 % van de inkomsten uit
belastingen komt, financieren de inwoners van Ukkel hun gemeente nog meer dan in
voorgaande jaren.
Bovendien zal de gemeente in 2023 € 4 miljoen extra inkomsten ontvangen dankzij de
betaling van twee extra maanden PB door de FOD Financiën, maar dit is een
eenmalige operatie.
Ukkel kan ook rekenen op meer steun van de gewestelijke toezichthoudende overheid,
aangezien de algemene dotatie aan de gemeentes is verhoogd om hen in staat te
stellen aan hun financiële behoeften te voldoen. Ukkel zal op deze manier € 400.000
ontvangen, wat minder is dan het bedrag dat naburige gemeentes ontvangen vanwege
hun bijzondere sociaal-economische situatie.
De verkoop van de Ukkelse aandelen in de intercommunale Brutélé zal een opbrengst
van meer dan € 17 miljoen opleveren.
Maar er is ook slecht nieuws: de internationale situatie als gevolg van de oorlog in
Oekraïne, de energiecrisis.
Het effect van de energiecrisis op de lonen is zeker goed nieuws voor de ambtenaren
van lokale overheden, maar het is een zware klap voor de begroting, vooral omdat er
voor 2023 twee indexeringen zijn gepland.
Bovendien blijven de pensioenkosten zwaar wegen en stijgen de overdrachtsuitgaven
met 8 % voor de politiedotatie en 10 % voor de OCMW-dotatie, twee keer zoveel als
voorzien in het driejarenplan.
Toen het driejarenplan werd opgesteld, kon echter niet worden voorzien dat de oorlog
aan de poorten van Europa zou woeden en dat een massale opvang van vluchtelingen
door de lokale overheden en met name door het OCMW op zich zou moeten worden
genomen.
De situatie van het OCMW is des te ingewikkelder omdat het zijn twee tehuizen
tegelijk moet beheren, ook al zijn de renovatiewerken begonnen.
Het Brugmanntehuis zal op termijn worden gesloten, zodra alle werkzaamheden zijn
voltooid, maar voordat dit mogelijk is, wordt het volledig bewoond en genereert het
aanzienlijke kosten door de vervallen staat van het gebouw. Daarom heeft het college
beslist een deel van de winst van de eenmalige operatie (PB van de FOD Financiën)
te bestemmen voor een uitzonderlijke subsidie aan het OCMW, bedoeld om het tekort
ten gevolge van de exploitatie van het Brugmanntehuis aan te vullen.
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Om het gepresenteerde overschot te bereiken moesten echter beheerskeuzes worden
gemaakt om de uitgaven onder controle te houden, zowel wat het personeel als wat de
werkingskosten betreft.
De stijging van de prijs van grondstoffen en diensten heeft automatisch geleid tot een
stijging van de werkingskosten. Daarom moest een aantal noden worden verminderd.
Daarom is het beheer van de evenementen geoptimaliseerd.
De verhuizing naar de nieuwe gemeentelijke gebouwen moet worden toegejuicht
omdat daardoor kon worden geanticipeerd op de stijgende energiekosten.
Wat het personeel betreft, zou het eenvoudiger zijn geweest om de teams de werklast
te laten dragen, nadat zij alleen de vervanging van natuurlijk vertrek hadden laten
vallen. Het college verkoos echter de status quo te vermijden en analyseerde daarom
de specifieke behoeften van elk departement, rekening houdend met de werklast.
Hoewel natuurlijk vertrek in verschillende departementen niet altijd werd vervangen,
gaat het college er dus volledig van uit dat in 2023 meer dan 20 nieuwe
personeelsleden zullen worden aangeworven om andere departementen te versterken
wegens hun toegenomen werklast. Dit geldt met name voor de diensten Burgerlijke
Stand, Vreemdelingen, Wegen en Groene Ruimtes.
Terwijl een deel van de € 4 miljoen van de betaling van de PB door de FOD
Financiën het voorwerp uitmaakt van een uitzonderlijke subsidie aan het OCMW,
wordt het andere deel gestort in het buitengewoon reservefonds om het
investeringsprogramma te financieren. In deze tijden van crisis heeft het college
getracht solidariteit en langetermijnbeheer met elkaar te verzoenen.
De buitengewone begroting is 10 miljoen meer dan vorig jaar, maar er wordt op
gewezen dat bijna 20 miljoen van het voorgestelde investeringsprogramma reeds in de
buitengewone programma's van voorgaande jaren was opgenomen. Dit zijn
overdrachten als gevolg van de tijd die nodig is om bepaalde projecten uit te voeren.
Hoewel dit buitengewone programma hoog gegrepen lijkt, is het in feite de bekroning
van reeds verrichte werkzaamheden. Het gesubsidieerde deel van dit programma is
gestegen van € 10 naar € 17 miljoen, waaruit de inspanningen van de
gemeentediensten blijken.
Bijgevolg zijn de directe lasten voor de gemeentefinanciën van de buitengewone
begroting 2023 uiteindelijk bijna gelijk aan die van de buitengewone begroting 2022.
Wat het schuldbeheer betreft, is er reden tot tevredenheid over de zeer positieve
ontwikkeling van de schuldenlast van de gemeente, ondanks aanzienlijke
investeringen.
Het gebouw waarin de gemeenteraad zetelt, is daarvan een duidelijk bewijs: hoewel
een groot deel van de inrichting van dit gebouw werd gefinancierd met leningen en
het andere deel met eigen middelen, bedroeg de schuld op 1 januari 2023 € 92
miljoen, een vermindering met meer dan € 30 miljoen ten opzichte van het begin van
de legislatuur.
Het college zal deze trend voortzetten door overschotten te genereren waarmee
meerdere jaren van het investeringsprogramma kunnen worden gefinancierd voordat
leningen nodig zijn.
De nota van de ontvanger vermeldt ook dat de programmering van een lening niet in
2023 maar op zijn vroegst in 2024 zou kunnen plaatsvinden.
De potentiële schuld zou kunnen oplopen tot 180 miljoen, maar dit is een nogal
simplistische optelsom van alle investeringsprogramma's van de afgelopen jaren, die
voorbijgaat aan de aanwezigheid van herhalingen en overdrachten. In werkelijkheid
beheert het college de schuld met als doel de drempel van € 100 miljoen niet te
overschrijden.
Schepen Delwart vroeg de gemeenteraad deze begroting te steunen, die een evenwicht
nastreeft tussen realisme en ambitie.
 
Volgens de h. Cools is deze begroting helemaal niet realistisch maar eerder
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onverantwoord.
In een situatie die wordt gekenmerkt door hyperinflatie, de oorlog in Oekraïne, de
energiecrisis en de pensioenlast moet men voorzichtig zijn met de uitgaven en de
meerderheid is dat niet.
De buitengewone begroting van € 47 miljoen is van een omvang die de gemeente nooit
eerder heeft gezien, behalve misschien één keer aan het einde van de vorige
zittingsperiode, toen de volledige kosten van het nieuwe administratieve centrum in
één begrotingsjaar werden vastgelegd, maar dat was een zeer uitzonderlijke operatie.
Zelfs met de overdracht van € 20 miljoen is de begroting nog zeer ruim. Er zijn altijd
overdrachten geweest in alle buitengewone begrotingen, aangezien gewoonlijk slechts
een deel ervan wordt vastgelegd. Dit buitengewone budget is echter gestegen van € 26
miljoen in 2019 naar € 29 miljoen en uiteindelijk 36 miljoen vorig jaar. Volgens Cools
is dit bedrag veel te hoog. Een aantal projecten had moeten worden gespreid.
De h. Cools is vooral getroffen door de stijging van de werkingskosten, die zijn
gestegen van € 12,8 miljoen in de rekening 2018 naar € 16,2 miljoen in de rekening
2021, een groei van 33 %. Deze uitgaven stijgen van 19 miljoen in de begroting 2022
tot 20,3 miljoen in de begroting 2023.
De gewestelijke toezichthoudende overheid is dit jaar tweemaal tussenbeide gekomen
om erop te wijzen dat de begrote bedragen voor de werkingskosten te hoog waren.
Volgens de h. Cools hadden redelijker bedragen kunnen worden gepresenteerd.
Hoewel de burgemeester in de commissie verklaarde dat het college selectief zou zijn
voor evenementen, op basis van een evaluatie van de kosten per uur van de door het
gemeentepersoneel geleverde diensten, merkte de h. Cools op dat het bedrag voor
recepties en representaties steeg van € 306.000 in de rekening 2018 naar € 373.000 in
de rekening 2021, en dat het geraamde bedrag voor deze post in de begroting 2023 €
555.350 bedroeg!
Onder de werkingskosten is er een sterke stijging van de correspondentie- en
telecommunicatiekosten.
Volgens de h. Cools hadden de werkingskosten beperkt moeten blijven tot € 19
miljoen, zoals in de begroting 2022.
Uit de verplichte bijlagen met het statutaire en contractuele personeel in dienst per 30
juni blijkt dat de personeelsuitgaven met een niet te verwaarlozen bedrag zijn
gestegen.
Het aantal personeelsleden, exclusief gesubsidieerde contractuelen (gesco’s) is van
30 juni 2020 t.e.m. 30 juni 2022 gestegen van 819 naar 869. Een toename van 50
eenheden kan niet worden beschouwd als een beperkte toename. En het is des te
verbazingwekkender dat het schoonmaakpersoneel is ingekrompen door gebruik te
maken van een privébedrijf. Volgens de documenten zouden er 25 aanwervingen zijn,
maar wat is het werkelijke aantal, aangezien er ook aanwervingen en niet-
vervangingen zijn ?
De h. Cools wijst erop dat verschillende Vlaamse gemeentes nauwelijks meer
personeel aanwerven, wat ongetwijfeld een slecht beleid is, maar dat wordt gevoerd
met de bedoeling het financiële evenwicht te waarborgen.
Aan de uitgavenzijde moeten de grote dotaties aan het OCMW en de politiezone
worden vermeld, die respectievelijk met 10 % en 8,3 % zijn gestegen.
Vorig jaar kondigde de h. Cools aan dat deze twee dotaties veel te laag zouden zijn.
Volgens de notulen van het overleg OCMW-gemeente wees de OCMW-voorzitter op
de ontoereikendheid van de dotatie aan zijn organisatie, hoewel de dotatie in de
rekening uiteindelijk hoger uitviel vanwege de verplichting om het tekort van het
OCMW te dekken. De h. Cools hoopt dat deze verhoogde subsidie voldoende zal zijn,
zonder daarbij enige bezorgdheid te verbergen.
Het Brugmanntehuis, waarvoor het OCMW uitzonderlijke steun van meer dan € 2
miljoen toekent, blijkt een echte geldput te zijn.
De h. Cools wil het OCMW op geen enkele manier beschuldigen want hij is goed op
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de hoogte van de moeilijkheden in het dossier betreffende de heropbouw van een
tehuis op de Nekkersgatsite, met name de heuse "saga" met de Commissie voor
Monumenten en Landschappen over de stedenbouwkundige vergunningen. Zou het
echter niet gepast zijn geweest om geen nieuwe bewoners meer op te nemen in het
Brugmanntehuis? Moeten de bewoners van het Brugmanntehuis niet worden
overgeplaatst naar het Nekkersgatehuis wanneer daar plaatsen vrijkomen, zodat het
Brugmanntehuis sneller kan worden gesloten?
De aan de politiezone toegekende kredieten zijn in overeenstemming met de begin
deze maand goedgekeurde begroting. Als er echter een overschot is, is dat omdat er
de eenmalige PB-operatie was, die niet meer zal plaatsvinden, en omdat het
politiekader niet gevuld is. Als het aantal personeelsleden waarin het politiekader
voorziet volledig zou zijn, zou de gemeente € 5,3 miljoen meer aan de politiezone
moeten betalen.
De h. Cools had tijdens deze zitting graag de gemeentebegroting en de begroting van
het OCMW tegelijkertijd willen bestuderen, om een objectief beeld te krijgen van de
gemeentelijke financiën.
De opbrengsten van het gereglementeerd parkeren zijn de 4de grootste inkomsten van
de gemeente, na de OV, de opcentiemen op de PB en de dotatie aan de gemeentes. De
grote verhoging van de tarieven die op 1 mei ingaat, is al in de begrotingscijfers
verwerkt. Volgens de h. Cools moeten deze inkomsten, ten bedrage van € 7,2 miljoen,
worden gebruikt voor een gedurfd beleid om ondergrondse parkings te ontwikkelen,
wat nauwelijks het geval is met het kleine bedrag van € 300.000 voor de parking
"Gelovigen".
Ondanks de € 18 miljoen die in de buitengewone begroting voor de openbare ruimte
en de € 20 miljoen voor Facility Management is uitgetrokken, wekt het verbazing dat
de renovatie van bepaalde wegen niet is gespreid en dat andere, meer dringende
renovaties niet zijn gepland, met name in de Horzelstraat aan de kant van Linkebeek.
De € 17 miljoen die men van Brutélé zou moeten ontvangen (en die nog niet in de
gemeentekas zitten door het wel en wee van dit dossier, zoals schepen Delwart erkent)
moeten volgens de h. Cools worden besteed aan schuldvermindering.
De schuld is inderdaad gedaald van € 120 miljoen in 2018 naar € 104 miljoen in 2019
en bedraagt nu ongeveer € 92 miljoen. Maar deze vermindering is grotendeels het
gevolg van het gebruik van overschotten uit voorgaande jaren, die nu veel kleiner zijn.
Het theoretische risico van een schuld van € 180 miljoen lijkt nauwelijks realistisch,
maar de gemeente bevindt zich niettemin in een trend die, als de meerderheid het laat
afweten, onvermijdelijk zal leiden tot een aanzienlijke toename van de schuld.
De h. Cools is van mening dat het deze begroting aan voorzichtigheid ontbreekt,
terwijl een gezond beheer essentieel is om de crisis het hoofd te bieden, die een steeds
groter aantal burgers treft, waaronder een deel van de middenklasse, die nu
noodgedwongen een beroep doen op het OCMW.
De ESR-saldogegevens voor de Europese rekeningen laten een tekort zien van € 32,7
miljoen, dat de komende jaren kan worden teruggebracht met kleinere afschrijvingen
en buitengewone begrotingen, maar dit betekent nog steeds dat de gemeente bijdraagt
aan het ESR-tekort van België.
De h. Cools is teleurgesteld dat hij schepen Delwart niet heeft horen spreken over de
noodzakelijke synergie tussen de gemeente en het OCMW, met het oog op de
verbetering van de financiën en de kwaliteit van de dienstverlening.
De h. Cools verzoekt het college uiterst voorzichtig te zijn door niet alle kredieten vast
te leggen die het ongetwijfeld met de steun van de huidige meerderheid zal verkrijgen.
 
De h. Hayette herinnert de vergadering eraan dat het de taak van de oppositie is om
waakzaam te zijn met betrekking tot valse bewijzen die op lange termijn het
begrotingsevenwicht in gevaar kunnen brengen.
Het goede nieuws komt niet van een strikt beheer, maar van een grotere Ukkelse
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bevolking die dankzij haar werk en investeringen in onroerend goed meer bijdraagt
aan de gemeentelijke ontvangsten. Deze laatsten dreigden te dalen t.o.v. de
begrotingsvoorzieningen 2023 ingevolge de gezondheids- en energiecrisis. De snelle
reacties van de federale en gewestelijke overheden voor de meest kwetsbaren, maar
ook de energiecheques of de btw-verlaging voor de Belgische bevolking zullen het
duidelijk mogelijk hebben gemaakt een duurzamere groei te behouden. De meeste
economen voorspellen dat de inflatie in 2023 lager zal zijn dan in 2022 en rond de
2,5% zal liggen. Dit zou het echte goede nieuws zijn dat, aan de vooravond van de
verkiezingen, de meerderheid, een meester in de kunst van het camoufleren, in staat
zou moeten stellen goed beheer te rechtvaardigen.
Tegelijkertijd moeten we de onvermijdelijke stijging van de rente in de gaten houden,
die jongeren en bedrijven zal treffen. Dit is niet de minste van de paradoxen van deze
begroting 2023 in handen van een schepen van Financiën die ook schepen van Handel
is en wiens departement lijkt te lijden onder een vermindering van middelen. Naast
een daling van de bedrijvigheid als gevolg van de opeenvolgende crisissen heeft de
gemeente de obstakels voor een duurzaam herstel vermenigvuldigd, zoals het niet
compenseren van de verhuizing, de vermindering van het aantal parkeerplaatsen, de
peperdure huurprijzen en de stijging van de parkeerkosten. In plaats van de klanten
gerust te stellen, heeft het opgeven van structurele steun aan de plaatselijke economie
zowel kopers als handelaars geleidelijk naar Waterloo of de buitenwijken van Ukkel
gedreven. De h. Hayette betreurt bijvoorbeeld dat de belasting op parkeerplaatsen en
parkeerterreinen is gestegen van € 6.500.000 naar € 7.200.000, terwijl de belasting
op reclame is gedaald van € 612.050 naar € 390.100 en de belasting op banken en
financiële instellingen 239.200 euro bedraagt in plaats van 300.000 euro volgens de
vorige begroting.
De oorlog in Oekraïne heeft aangetoond dat we niet immuun zijn voor nieuwe crises.
De rol van de staten, de gewesten en de gemeente is te anticiperen op de gevolgen.
Wat kunnen de gevolgen zijn van een vat olie van 200 dollar? Ook de geopolitieke
risico's mogen niet worden verwaarloosd: Taiwan, waar talloze elektronische
componenten worden geproduceerd, is het middelpunt van een conflict tussen de
Verenigde Staten en China. Naast economische prestaties is het dringend
noodzakelijk samenlevingen op te bouwen die beter bestand zijn tegen risico's.
Gemeentes hebben ook een verantwoordelijkheid. Er zullen keuzes moeten worden
gemaakt over wat wordt omgevormd en wat wordt bijgedragen aan de omvorming,
wat wordt afgebouwd en wat wordt gebouwd. Als de verschillende studies zich
vermenigvuldigen, zal moeten worden nagedacht over praktische en doeltreffende
oplossingen voor een rechtvaardiger en duurzamer samenleving. Volgens een recent
artikel in "La Libre Eco" zijn de strategen van Triodos van mening dat de transities in
vijf processen moeten worden gerealiseerd: voedsel, hulpbronnen, energietransitie,
sociale transitie en welzijn.
De sociale kwestie is een grote hindernis voor deze begroting. De socialistische fractie
is bezorgd over de verhoging met bijna 10 % van de gemeentelijke OCMW-dotatie,
waaraan een bedrag van € 2.203.241 wordt toegevoegd voor het Brugmanntehuis. Hij
herinnert eraan dat de socialistische fractie op 27 januari had gestemd over de
gemeentebegroting voor het vorige begrotingsjaar. Om haar mening over deze
begroting te kunnen geven wenst de socialistische fractie de begroting van het OCMW
te zien, zoals in het verleden het geval was toen de OCMW-begroting tegelijk met de
gemeentebegroting in stemming werd gebracht. Tijdens de vergadering van het
overlegcomité waarschuwde de burgemeester dat hij niet zal kunnen voldoen aan 45
% van de eisen van het OCMW. Dit zal leiden tot de afschaffing van de
dienstencheques en de kinderoppasdienst. De h. Hayette is zich terdege bewust van de
problemen waarmee het OCMW wordt geconfronteerd: hoge inflatie, hoge
energierekeningen, de toename van het aantal dossiers door de komst van veel
Oekraïners, waardoor het moeilijk wordt de rekeningen 2022 en de begroting 2023
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van het OCMW op te stellen.
Was de gemeentelijke dotatie in voorgaande jaren onderschat of had het OCMW te
maken met uitzonderlijke gebeurtenissen ? De h. Hayette denkt dat beide factoren een
rol hebben gespeeld. Vanaf het begin van de legislatuur heeft de socialistische fractie
consequent aangedrongen op een hogere sociale begrotingsnorm en de gemeente
betaalt nu voor de afwijzing van dit verzoek. Te lang heeft de gemeente het OCMW-
schip laten varen en gedacht dat dagelijks beheer zonder structurele investeringen,
zonder structurele aanwending van de gemeentebegroting, voldoende zou zijn. Het is
nu echter duidelijk dat de laatste opeenvolgende crises de kas hebben leeggezogen en
het OCMW ertoe hebben veroordeeld sommige van zijn diensten te beperken of zelfs
af te schaffen. We moeten nu doorzetten om te voorkomen dat het OCMW failliet gaat
aan een tekort, niet cyclisch zoals schepen Delwart denkt, maar eerder structureel
zoals de burgemeester suggereert. Het aantal dossiers zal waarschijnlijk blijven
stijgen; deze stijging wordt in Wallonië op 35 % geschat en Ukkel zit daar
waarschijnlijk niet ver vanaf. De burgers moeten weten dat de gemeente niet anders
kan dan budgetten compenseren die in het rood staan. Onder druk van de gemeente
zou het OCMW gedwongen kunnen worden om bepaalde toeslagen voor de
zogenaamde "arme" werknemers te beperken, zoals steun voor de aankoop van een
bril, voor bos- of sneeuwklassen of voor de betaling van energierekeningen, terwijl
veel burgers dit soort uitgaven niet meer aankunnen. Een nummer van Wolvendael
presenteerde Ukkel als "een sociale gemeente": het is tijd om het te laten zien. Als de
urgentie vereist dat er meer wordt uitgegeven, is het tijd om te vragen hoe het geld
beter kan worden besteed ten behoeve van de sociale begunstigden.
De h. Hayette zet ook vraagtekens bij de stijging van de uitgaven voor veiligheid. Aan
het begin van de legislatuur had de meerderheid een begrotingsnorm van 1,5 %
voorgesteld. In de begroting 2023 wordt een verhoging met 8,3 % voorgesteld, ofwel
€ 1.448.783,2, om te komen tot een bedrag van € 18.904.005, wat bijna overeenkomt
met de OCMW-dotatie. Dit element laat zien waar de prioriteiten van het college
liggen. Natuurlijk is de begroting voor de politiezone niet het onderwerp van het debat
van vanavond. Niettemin is de h. Hayette van mening dat het in deze crisisperiode
passend zou zijn geweest bepaalde investeringen uit te stellen.
Het boek "La Vie large" van Paul Magnette opent met een citaat van paus Franciscus
waarin het verband tussen ecologie en sociale rechtvaardigheid wordt benadrukt. Het
is inderdaad absoluut noodzakelijk om klimaatrechtvaardigheid te erkennen.
In dit verband is Hayette zeer verbijsterd over het milieubeleid en het beheer van de
openbare ruimte in Ukkel. Een van de belangrijkste onderdelen van de buitengewone
begroting is bestemd voor wegen en openbare ruimtes (geraamd op € 17.887.500,
waarvan € 11.146.219 ten laste van de gemeente door een subsidie van € 6.741.281).
Over het hele jaar gezien geeft de schepen van Mobiliteit het meeste geld uit met de
terugbetaling van de rekeningen voor het nieuwe administratieve centrum, begroot op
€ 20.477.500. Samen zijn deze twee posten goed voor € 38.365.000 van de €
47.080.232,70 die de gemeente in 2023 wil investeren, ondanks een parkeerbelasting
van ruim € 7,5 miljoen per jaar. Hij vindt dat Ukkel niet de goede kant op gaat.
Het is waarschijnlijk populair om premies aan te bieden voor bakfietsen (één per
gezin), die bijna geen effect hebben op de strijd tegen klimaatverandering, terwijl
premies voor isolatie of energie-efficiëntie ongetwijfeld interessanter zouden zijn voor
de planeet.
Moet het aantal fietspaden overal worden uitgebreid ? Kan een deel van de middelen
niet worden gebruikt voor de ontwikkeling van hernieuwbare energie, zoals in
sommige Duitse en Franse steden het geval is ?
De wens om subsidies te zoeken voor de uitvoering van originele projecten inzake
fruitbomen of het tellen van bomen lijkt misschien een goed idee, maar meestal komt
het erop neer dat een persoon moet worden ingehuurd om deze opdracht uit te voeren.
Wat gebeurt er met deze mensen als de overeenkomst afloopt? Zou het niet beter zijn
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om bestaand personeel op te leiden met als doel een team van deskundigen te krijgen?
Waarom studies vermenigvuldigen als het interessanter zou zijn gebruik te maken van
de ervaring van mensen die dagelijks met het terrein te maken hebben ?
Het plan Good Move, waarover de buurgemeentes hebben gestemd, komt in geen
enkele begrotingslijn voor. Betekent dit dat de gemeente heeft besloten van het project
af te zien? Zo niet, hoe wordt de financiering dan geregeld ?
De begroting van de gemeente is bewonderenswaardig eentonig, waarbij het College
elk jaar dezelfde waarheden presenteert op een "alles gaat goed" toon. Dit jaar
hebben de omstandigheden het mogelijk gemaakt om een zwarte begroting te hebben.
Maar het is meer een "ersatz" begroting, die met de nodige voorzichtigheid moet
worden benaderd, omdat het, zelfs als we rationeel blijven, niet mogelijk zal zijn te
ontsnappen aan de irrationaliteit van de gebeurtenissen.
We mogen nooit vergeten dat er buiten de cijfers burgers zijn aan wie we hoop moeten
geven. Deze begroting is de uitdrukking van een beleid dat de socialistische fractie
afkeurt.
Daarom zal de socialistische fractie tegen deze begroting stemmen.
 
De h. Desmet herinnerde de vergadering eraan dat deze begroting, de vijfde van deze
legislatuur, een overschot vertoont en het mogelijk zal maken een deel van het
buitengewone programma uit eigen middelen te financieren, waardoor het beroep op
leningen zal worden beperkt.
In de meest dringende behoeften, met name die van het OCMW, is voorzien. De h.
Desmet onderstreepte ook de verhoging van de dotatie aan de politiezone.
De beheersing van de schuld wordt voortgezet zonder dat de handhaving van
aanzienlijke investeringen in infrastructuur ter discussie wordt gesteld.
De groene fractie betreurt de uitbreiding van het personeelsbestand niet, dat zij als
een echte troef beschouwt : de geplande aanwervingen zullen het mogelijk maken aan
nieuwe behoeften te voldoen.
De h. Desmet wil ook wijzen op enkele belangrijke vorderingen in de diensten die
door de groene schepenen worden beheerd.
Er zijn aanzienlijke middelen uitgetrokken voor het onderhoud van de groene ruimten,
waarbij erop is toegezien dat het comfort en de veiligheid van zwakke gebruikers,
fietsers en voetgangers worden verbeterd.
De volgende wegen zullen in de komende jaren volledig worden heraangelegd: de
Dekenijstraat, het dolomietgedeelte van de Bosveldweg, de verharde gedeelten van de
Waterkasteelstraat en de Dolezlaan en het gedeelte van de Geleytsbeekstraat tussen
de Frans Lyceumlaan en de Papenkasteelstraat.
Er zijn aanzienlijke middelen (in dit geval € 625.000) beschikbaar gesteld voor de
bestrijding van de klimaatverandering. Het Klimaatplan wordt voortgezet dankzij
subsidies en er worden openbare toiletten geplaatst in de openbare ruimte dankzij de
samenwerking tussen de diensten van mevr. Gol-Lescot en De Brouwer.
Op cultureel gebied zijn de subsidies aan culturele vzw’s, het CCU en de Roze Hoeve
verhoogd om hen in staat te stellen de loonindexering en de stijgende energiekosten
op te vangen. Het CCU zal eindelijk worden uitgerust met geluidsapparatuur die
voldoet aan professionele normen. De h. Desmet benadrukt ook het behoud van de
budgetten om de toegang van jongeren tot cultuur te vergemakkelijken (€ 50.000 voor
cultuurcheques) en de steun voor kunstenaars dankzij een ongeveer even groot
bedrag.
Op het gebied van burgerinspraak en internationale solidariteit blijven de budgetten
ongewijzigd maar de teams zijn versterkt dankzij een gewestelijke subsidie waardoor
een extra ambtenaar kan worden aangeworven.
Er zal worden gewerkt aan de verbetering van de gebruiksvriendelijkheid in de
seniorencentra en aan de ontwikkeling van digitale integratie. Er zijn ook middelen
vrijgemaakt voor het opzetten van een lokale gemeentedienst voor werkzoekenden om

35/47
Conseil communal - 22.12.2022 - Registre public
Gemeenteraad - 22.12.2022 - Openbaar register



het innoverende werk dat in het Jobhuis wordt verricht te bestendigen. Bovendien zal
het experiment met de sociale antenne in de Melkriekwijk worden voortgezet.
 
De h. Junqué is verheugd om in de bijlagen bij deze begroting 2023 te zien dat de
meerderheid heeft gekozen voor genderbudgeting, een waardevol instrument in de
strijd voor gendergelijkheid. Dit analyserooster, dat afkomstig is uit de
Scandinavische landen, maakt het mogelijk begrotingen te ontleden om de vaak
onvermoede ongelijkheden op te sporen die onder een of andere begrotingspost
schuilgaan en zo de gemeentelijke begrotingen in de richting van een betere
gendergelijkheid te sturen. Dit jaar wordt de "genderbegroting" opengesteld voor een
groter aantal diensten, waarvoor de uitgaven naar categorie 2 zijn overgebracht.
Hij wijst ook op de middelen die beschikbaar zijn gesteld voor de renovatie van
sportzaal Stroobant, de tunnel aan het station Kalevoet, de restauratie van het
Raspailpark en de verbouwing van een gebouw tot school in de Auguste Dansestraat.
De h. Junqué merkt op dat in alle gevallen ten minste 70 % van deze hulp door externe
subsidies wordt gefinancierd, wat de kwaliteit van de door het gemeentebestuur
ingediende dossiers onderstreept.
De renovatie van sportzaal Stroobant, die in de komende maanden zal worden
uitgevoerd, is des te noodzakelijker omdat een dergelijke infrastructuur bijdraagt tot
de cohesie en de bestrijding van het isolement, de belangrijkste oorzaak van
zelfmoord in het Brusselse Gewest.
 
Mevr. Culer feliciteert het college met de presentatie van deze begroting aan het einde
van het kalenderjaar, zoals vorig jaar was gevraagd.
Het werk van het college en het bestuur heeft het mogelijk gemaakt een begroting met
overschot te presenteren, zonder verhoging van de opcentiemen op de PB en de OV.
Het is waar dat de PB 4 miljoen meer opbrengt dan verwacht maar ook hier is de
keuze van de meerderheid er een van goed beheer. Met een deel hiervan kan het
OCMW het tekort van het Brugmanntehuis opvangen en het andere deel wordt in het
buitengewone reservefonds gestort. In tijden van crisis is het ook belangrijk om te
investeren.
De verhuizing naar het nieuwe administratieve centrum heeft het mogelijk gemaakt de
stijging van de energiekosten onder controle te houden. Dit was een visionaire keuze
en we mogen er trots op zijn.
Met het oog op de energiecrisis en de twee indexeringen die voor 2023 gepland zijn,
heeft het college besloten de gemeentelijke vzw's te steunen door de subsidies aan het
cultureel centrum, het zwembad en vzw Le Pas te verhogen.
Ook de verhoging van 8 % van de dotatie aan de politiezone (bijna € 1,5 miljoen) en
de verhoging van 10 % van de dotatie aan het OCMW (ruim € 4 miljoen) zijn
belangrijke keuzes die de MR-groep graag toejuicht.
Ze wijst ook op de subsidie van meer dan € 2,2 miljoen om het tekort van het
Brugmanntehuis te dekken, in afwachting van de verhuizing naar het nieuwe
Nekkersgattehuis dat momenteel wordt uitgebreid en gerenoveerd.
Door het tekort van het Brugmanntehuis onder controle te krijgen zal het OCMW zijn
sociale opdracht ten volle kunnen uitvoeren.
De aandacht voor de uitgaven betekent echter niet dat de meerderheid haar
stimuleringsbeleid opgeeft, met name de steun aan handelaars door de toekenning van
handelscheques, werk- en openingspremies.
Ook de schuld is onder controle en de schuldkosten bedragen nu nog maar 5% van de
gewone uitgaven.
De gemeente zal personeel dat met pensioen gaat niet automatisch vervangen. Gezien
de moeilijkheden van het gemeentepersoneel in verband met de verschillende crisissen
zijn de 25 voorgenomen aanwervingen echter volkomen gerechtvaardigd.
Wat de investeringen betreft, zullen in 2023 een aantal belangrijke uitgaven voor de
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gemeente worden gerealiseerd: de inrichting van het gebouw in de Auguste
Dansestraat 25, waar de cursussen sociale promotie zullen worden ondergebracht, de
renovatie van sportzaal Stroobant, fase 3 van de aanleg van het Brugmannpark, de
installatie van openbare toiletten en de renovatie van wegen, trottoirs en scholen.
De MR-fractie zal met enthousiasme voor deze begroting 2023 stemmen.
 
De h. De Bock geeft aan dat de gemeentelijke schuld op 1 januari 2023 92,3 miljoen
zal bedragen, waaraan een totale waarde toegevoegd zal worden, de leningen die zijn
aangegaan voor de buitengewone programma's van 2019 tot 2021 en die welke zijn
gepland voor 2022 en 2023. De potentiële schuld zou de grens van 180 miljoen euro
kunnen bereiken, wat een zeer hoog bedrag is. Hij hoopt dat de schuld onder controle
kon worden gebracht maar de schuldenlast was hoger dan voorheen en zou volgens
de ontvanger in de komende twee jaar kunnen verdubbelen, ondanks de uitgevoerde
financiële operaties.
De personeelskosten vertegenwoordigen 56,26 % van de uitgaven, terwijl ze 51 of 52
% bedroegen toen hijzelf in de gemeenteraad kwam.
Volgens hem moeten de percentages in de begrotingsnota worden verduidelijkt omdat
zij misleidend kunnen zijn, aangezien het kan voorkomen dat het aandeel van een post
in de totale uitgaven afneemt terwijl de overeenkomstige nominale bedragen
toenemen.
In ieder geval zal er de komende jaren voor moeten worden gezorgd dat de schuld
houdbaar blijft en dat het gewicht ervan in de begroting de uitvoering van andere
beleidsmaatregelen niet belemmert.
De OCMW-dotatie was vorig jaar al aanzienlijk verhoogd en daarom had de PS-
fractie er toen mee ingestemd om voor de begroting te stemmen.
De h. De Bock vindt de nieuwe verhoging van deze OCMW-dotatie met 10 %
volkomen begrijpelijk, gezien de sterke stijging van de inflatie, de loonkosten en de
sociale uitgaven.
Hij plaatst echter vraagtekens bij de relevantie van de extra subsidie van € 2.203.000
voor de tehuizen Brugmann en Nekkersgat. De omvang van dit bedrag roept vragen
op, hoewel er altijd een zeker tekort is geweest in de OCMW-tehuizen, die nooit de
prioriteit hebben gehad om winst te maken.
De h. De Bock is teleurgesteld over de aanvullende nota die hem is toegezonden ter
verantwoording van dit bedrag van € 2.203.000, in zoverre dat deze geen antwoord
geeft op zijn vraag over de bezettingsgraad van de tehuizen die voor Nekkersgat
ongeveer 90 % en voor Brugmann 60 % zou moeten bedragen.
Volgens de begrotingsdocumenten zullen de ontvangsten uit betalingen van bewoners
met 15% dalen. Dit betekent dat er in de toekomst minder inwoners worden verwacht.
Toch worden de uitgaven niet verlaagd. Het is op zijn minst merkwaardig dat de
uitgaven niet worden aangepast aan de veranderende bezettingsgraad door het aantal
personeelsleden aan te passen.
Weliswaar voorzag de Probis-studie (die moet worden bijgewerkt omdat zij vóór de
Covidcrisis werd uitgevoerd) in een fasering van de oprichting van het nieuwe tehuis
om een abrupte sluiting te voorkomen maar zij vermeldde ook scenario's voor de
afvloeiing van personeel, waarvan de gevolgen € 2 miljoen zouden bedragen.
De begroting van vorig jaar vertoonde een overschot van een miljoen euro en door de
laatste begrotingswijzigingen hebben we een tekort van 3,5 miljoen euro. 4,5 miljoen
tussen de ingediende begroting en de werkelijke uitgaven. De h. De Bock hoopte dat
het college niet in dezelfde situatie terecht zou komen maar gezien de zeer vroege
anticipatie op de begroting van dit jaar en het te verwachten slechte nieuws, is de
kans dat zij gedwongen zal worden aanzienlijke begrotingswijzigingen door te voeren
verre van verwaarloosbaar en zou dit zeker leiden tot een aanzienlijke kloof tussen de
begroting en de rekeningen. Terwijl deze kloof tijdens de periode 2013-2018 onder de
meerderheid van MR-CDH-DéFI vrijwel onbestaande was, is hij sindsdien gegroeid
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maar de h. De Bock erkent dat het in de huidige context verre van eenvoudig is om
prognoses op te stellen.
Er is echter ook goed nieuws, zoals het feit dat de OV niet zal stijgen. Deze werd
tweemaal verhoogd in de laatste 6 jaar.  De OV is in 25 jaar tijd namelijk met meer
dan 60 % verhoogd: Ukkel behoort tot de top drie van gemeentes die de OV het meest
hebben verhoogd en heeft, in tegenstelling tot andere gemeentes, geen
compensatiemechanisme ingevoerd via een gemeentelijke premie "be home". De
andere gemeentes hebben ook de OV verhoogd, maar hebben besloten de PB te
verlagen, met name Schaarbeek, waar de ecologen in de meerderheid zijn.
In dit opzicht zou hij graag zien dat de Ukkelse ecologen hetzelfde standpunt innemen
als hun collega's van Schaarbeek en inzien dat het belasten van arbeid
contraproductief is, temeer daar sommige inwoners door internationale
belastingstatuten aan deze belasting ontsnappen. Omwille van de fiscale billijkheid
zou het beter zijn de OV goed aan te pakken. Hij is van mening dat er momenteel in
het Brusselse gewest op dit gebied een fiscale ongelijkheid bestaat die een herziening
van de kadastrale grondslag zou rechtvaardigen.
Zonder het goede nieuws van de 13 miljoen aan extra ontvangsten en de 5 miljoen aan
bonussen voor de PB en de OV zou de begroting een tekort van 8 miljoen euro
vertonen. De h. De Bock hoopt dat de FOD dit niet zal aangrijpen om volgend jaar
minder genereus te zijn door het aantal maandelijkse betalingen te beperken want de
evolutie van de PB, die systematisch lager is dan de inflatie, toont aan dat het federale
niveau zichzelf een beetje financiert over de rug van de gemeentes door niet de
volledige opbrengst door te geven via een inhouding van 10 % die met vertraging
wordt terugbetaald. Een dergelijk mechanisme benadeelt alle gemeentelijke
begrotingen.
Steun aan gemeentelijke vzw is vaak geïndexeerd, maar op ongelijke wijze en in
mindere mate dan de inflatie.
De Ukkelse Dienst voor de Jeugd, vzw "Génération +" en het PWA hebben niets meer
gekregen; de Bijschoolse Activiteiten zag zijn steun met 3 % verminderd; de steun aan
het cultureel centrum werd met 8 % verhoogd, maar er is geen reden om er een triomf
van te maken; de verhoging met 15 % van de steun aan de Roze Hoeve is verre van
significant, aangezien het effectieve bedrag van € 60.000 naar € 70.000 gaat. Ten
slotte is de verhoging van de steun voor het zwembad Longchamp met 20 % geenszins
een realistische raming in een context waarin de energiekosten voor de gemiddelde
persoon zijn verdrie- of verviervoudigd: een korting van € 100.000 zal deze
sportinfrastructuur niet vooruithelpen.
Het zou billijker zijn geweest een verhoging van 10 % toe te kennen aan alle
gemeentelijke vzw’s, wat neerkomt op een totaal van 1,5 miljoen euro, wat gezien de
omvang van de gemeentebegroting zeer aanvaardbaar is.
De gemeente mag dan wel extra ontvangsten halen uit de verkoop van Brutélé maar
de meerderheid is verblind door de ontvangsten die uit de lucht vallen en heeft
verzuimd structurele rationaliseringsmaatregelen te nemen om de toekomst veilig te
stellen.
DéFI zal daarom tegen deze begroting stemmen.
 
Mevr. Fremault bedankt schepen Delwart voor haar duidelijke en transparante
presentatie. Zij vond ook dat de afgemeten interventies van de vorige sprekers
opgewassen waren tegen de uitdagingen waarvoor de gemeente staat.
De afgelopen twee jaar is er een opeenvolging van crises geweest : de explosie van de
kosten als gevolg van de gezondheidscrisis, de gevolgen daarvan voor een hele reeks
begrotingen (gezondheid, huisvesting enz.), de migratiecrisis en de gevolgen daarvan
voor de toename van het aantal daklozen op straat (geschat op 2.000 voor het hele
gewest), de klimaatcrisis, de inflatie enz.
De vertegenwoordigers die tijdens de debatten in het gewestelijk parlement het woord
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voerden, waren het erover eens dat het gewest zich nog nooit in zo'n moeilijke
begrotingssituatie heeft bevonden.
De vier Brusselse burgemeesters die lid zijn van de politieke partij van mevr. Fremault
(Jette, Ganshoren, Sint-Agatha-Berchem en Sint-Pieters-Woluwe) en met wie zij
wekelijks vergadert, wezen op de huidige moeilijkheden. Een van hen vertelde haar
dat de stijging van de kosten van asfalt met 47 % onvermijdelijk zal doorwerken in de
kosten van de werken.
De OCMW's staan onder grote druk omdat, na de overdracht van bevoegdheden, hun
interventiepanelen het in 1976 vastgestelde wettelijke kader overschrijden. Bovendien
is de sociale situatie in het Brusselse gewest zorgwekkend want de onzekerheid
bedraagt ongeveer 40 %, één gezin op twee is een alleenstaande ouder (terwijl dat
tien jaar geleden nog één op drie was) en steeds meer Brusselaars worden "working
poors", die gedwongen worden om 's avonds een tweede baan aan te nemen, soms in
de zwarte economie, om hun rekeningen te betalen.
Het is dan ook normaal dat de OCMW-dotaties worden verhoogd en ze vindt niet dat
het college op onverantwoorde wijze geld weggooit.
Ze is het ook niet eens met de bedenkingen van de h. De Bock over het beleid inzake
aanwerving en bijscholing van personeel want door de digitale kloof en andere
specifieke problemen van kansarme burgers is de menselijke factor van cruciaal
belang en de gemeenten zijn in dit opzicht de hoofdrolspelers. Dit betekent echter niet
dat de uitgaven op hol mogen slaan.
Het is aldus noodzakelijk systematische evaluaties uit te voeren door middel van
monitoring om na te gaan of rationaliseringen gerechtvaardigd zijn om de schuld
onder controle te houden.
Mevr. Fremault is ook voorstander voor de opmaak, per schepenkantoor, van een lijst
van oproepen voor projecten waaraan de gemeente heeft deelgenomen en pogingen
tot samenwerking met andere entiteiten, zodat eventuele niet-succesvolle gemeentelijke
standpunten kunnen worden doorgegeven aan het gewestelijke niveau.
 
De h. Cornelis feliciteert het college omdat hij een begroting heeft opgesteld die de
schuld vermindert zonder de belastingen te verhogen.
Hij bedankt hen ook voor de verhoging van de OCMW-dotatie.
Hij wees erop dat de bezettingsgraad van de tehuizen Brugmann en Nekkersgat bijna
100 % is. Sinds juli 2021 is het personeelskader aangepast met het oog op een
capaciteit van 75 %. Het OCMW wordt dus strikt beheerd.
 
De h. Norré herinnert de vergadering eraan dat een begroting het door een
meerderheid gekozen beleid uitdrukt en het blijkt dat de meerderheid in Ukkel heeft
gekozen voor een repressief mobiliteitsbeleid met de invoering van de scancar die in
twee jaar tijd 2 miljoen euro aan extra ontvangsten heeft opgeleverd.
De toekenning van een premie voor de aanschaf van een elektrische fiets zal
gebruikers waarschijnlijk aanmoedigen om voor duurzamere vervoermiddelen te
kiezen.
Tijdens het debat over de invoering van een dergelijke premie had hij een
amendement ingediend om deze premie toe te kennen aan alle huisgenoten die een
eengezinswoning delen omdat het hem sociaal rechtvaardiger leek dat bijvoorbeeld
studenten die een appartement delen elk van de volledige premie zouden kunnen
profiteren.
Het college had geantwoord dat het budget niet beschikbaar is. Sommige leden van de
meerderheid beloofden niettemin de mogelijkheid te onderzoeken om de toegang tot
de premie uit te breiden.
In deze begroting is het bedrag voor deze premie echter verlaagd van € 120.000 naar
€ 100.000.
Waarom is dit bedrag verlaagd, terwijl het overeenkomt met een van de weinige
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stimuleringsmaatregelen en geen grote kostenpost vormt, temeer daar de repressieve
maatregelen 2 miljoen euro hebben opgebracht ?
De h. Norré betreurt dit des te meer omdat hij vindt dat deze premie van 250 euro
geïndexeerd moet worden, zoals voor alle inkomstenverordeningen is besloten. Een
indexering van 4 % per jaar lijkt hem heel redelijk.
 
Schepen Delwart bedankt alle sprekers voor het zorgvuldig lezen van de
begrotingsdocumenten.
Zij wees op vier belangrijke punten die door alle sprekers, zowel bij de meerderheid
als de oppositie, werden aangehaald.
Ze erkennen allemaal dat er geen belastingverhoging is en daar kunnen we alleen
maar blij om zijn. Zij erkennen allen dat er een ambitieus investeringsprogramma is -
voor sommigen te ambitieus -, zij erkennen allen de steun voor het OCMW en de
politiezone en tenslotte beweert geen van de sprekers dat de uitgaven te laag werden
geraamd; sommigen vinden zelfs dat zij te hoog zijn geraamd.
Dit zijn de structurele assen van deze begroting. De h. Norré zei dat een begroting de
politieke keuze van een meerderheid uitdrukt en dat is hier inderdaad het geval.
Het college wil de gemeente de middelen geven om het beleid uit te voeren.
De schepen bedankt in het bijzonder de oppositie, waarvan zij wist dat zij waakzaam
en oplettend was en zich zorgen maakte over het aan de orde stellen van bepaalde
punten. Daarom bereidt ze deze begrotingsbesprekingen altijd zorgvuldig voor met
haar collega's. Uit de confrontatie met tegenstrijdige ideeën ontstaat excellentie.
Sommige van de genoemde punten zijn absoluut correct. De h. Cools wees met name
op de stijgende werkingskosten. Dit komt door de stijging van de kosten van
grondstoffen en diensten, waardoor onder meer alle onderaannemers bij
overheidsopdrachten prijsherzieningen vragen. De prijs van papier en aluminium zijn
allemaal factoren in de stijging van de werkingskosten. Schepen Delwart wil de
gemeenteraad echter geruststellen dat het college uiterst voorzichtig met zijn uitgaven
omgaat. Daarom maakt de toezichthoudende instantie sinds enkele jaren een
weliswaar pertinente, maar daarom niet minder moeilijk te volgen opmerking, volgens
welke de gemeente de neiging heeft haar werkingskosten systematisch te overschatten
en rekeningen heeft die duidelijk onder de begroting liggen.
Schepen Delwart is blij dat we er niet van uitgaan dat deze middelen, omdat ze in de
begroting staan, automatisch moeten worden uitgegeven. We maken in samenwerking
met de diensten een raming, die hopelijk niet zal worden bereikt voor deze
werkingskosten.
Wat de personeelskosten betreft, zijn er 20 netto aanwervingen gepland. Het gaat om
een stijging van 1.200.000 euro.
Bij de vermelding van de verhogingen van het contractuele personeel heeft de h.
Cools geen rekening gehouden met een daling van het statutaire personeel. We
hebben de afgelopen jaren dus een schommeling gezien: we zijn van 1.160 mensen
naar 1.020 gegaan en dan weer terug naar 1.140, omdat er vervangingen zijn die wat
langer duren en we dus geen constante stroom hebben. Maar "stoppen met
aanwerven" kan geen oplossing zijn op het gebied van personeelsbeheer: de
opdrachten veranderen en we moeten oog hebben voor de behoeften van de
verschillende diensten.
Sommigen wezen erop dat, indien Ukkel in een minder problematische
begrotingssituatie verkeerde dan de naburige gemeenten, dit niet te wijten was aan
het optreden van de gemeente, maar aan de toename van de bevolking en de
vastgoedprojecten.
Volgens schepen Delwart is dit resultaat te danken aan het optreden van iedereen: het
is te danken aan een langetermijnbeleid voor levenskwaliteit in de gemeente op het
gebied van ruimtelijke ordening, behoud van groene ruimtes, veiligheid, reinheid,
kwaliteit van de scholen, dat de Ukkelse bevolking toeneemt, met een hoger sociaal-
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economisch niveau dan het gewestelijke gemiddelde. En dat is ook waar het in de
politiek om gaat: een kader scheppen waarin mensen zich willen vestigen. Het zijn de
inwoners van Ukkel die deze begroting financieren, maar als ze hier hun belastingen
willen komen betalen, is dat omdat "het goed is om in Ukkel te wonen". En aangezien
dit niet het resultaat is van een beleid van vijf jaar geleden, is er geen reden om
meerderheid tegen oppositie te zetten.
Hoewel er door sommigen juiste dingen zijn gezegd, zijn er enkele onjuistheden die
schepen Delwart wil rechtzetten.
Dit geldt met name voor de bewering van de h. De Bock dat de schuldenlast toeneemt.
In feite neemt het af.
 
De h. De Bock antwoordt dat hij dit niet heeft vermeld. Volgens hem heeft schepen
Delwart hem verkeerd verstaan of geprobeerd hem te laten zeggen wat hij niet zei.
De h. De Bock zegt dat hij niet heeft gezegd dat de schuldenlast toeneemt. Hij citeerde
specifiek de nota van de ontvanger zonder verder iets te zeggen. Hij herinnerde er
alleen aan dat we volgens deze nota van 90 miljoen naar mogelijk 180 miljoen zouden
gaan en dat het debat zal gaan over de schuldenlast, dat het risico bestaat dat we bij
een stijging van de rentevoeten met een stijging van de schuldenlast worden
geconfronteerd.
 
Schepen Delwart legt uit dat als er één uitgave is die bruto afneemt (in tegenstelling
tot de personeelskosten, die toenemen hoewel hun aandeel in de totale begroting
stabiel blijft), het de schuldenlast is, aangezien 12 miljoen in 2022 en 10 miljoen in
2023 zal worden afgelost. Hieruit blijkt dat de schuldenlast onder controle is. En de
ontvanger specificeert in zijn nota dat er geen prognoses zijn van nieuwe leningen
voor dit jaar 2023. Wij blijven dus uiterst waakzaam.
Als we kijken naar de ontwikkeling van de begroting tussen de oorspronkelijke
begroting en de begrotingswijzigingen, zijn we nog steeds niet bij de realiteit van onze
uitgaven. Aangezien de begrotingen een raming zijn, moeten we eerst naar de
rekeningen kijken. Zoals de burgemeester in zijn inleiding zei, zouden we bijna
evenveel tijd moeten besteden aan het analyseren van de rekeningen als van de
begrotingen. Hier kun je zien hoe serieus ze worden uitgevoerd. En wanneer de h. De
Bock, onder verwijzing naar bladzijde 5 van de nota, schat dat er vanaf 2020 een
soort gat zal zijn tussen de oorspronkelijke begroting en de gewijzigde begroting,
heeft hij zojuist het jaar gevonden waarin de Covidcrisis begon. Er is geen ander
element dat het verschil tussen de oorspronkelijke begroting en de
begrotingswijzigingen verklaart. Alle andere jaren waren verschillende coalities, de
vorige met deelname van DéFI en dan deze.
Wat wij in deze begrotingsdocumenten lezen, is veeleer het feit dat wij altijd over
begrotingen hebben beschikt die voldoende solide zijn om crisissen te weerstaan,
omdat wij over een voldoende en structureel solide financieringsbasis beschikken om
ze het hoofd te bieden.
We zullen uiterlijk over zes maanden bij de rekening 2022 samen zien of de gewijzigde
begroting, die een tekort van 3 miljoen euro aangeeft, wordt geverifieerd, want dan
pas zien we of de uitgaven daadwerkelijk zijn gedaan.
Mevr. Delwart zei dat de investeringskeuzes ambitieus maar toekomstgericht zijn
gemaakt. Zij haalde het voorbeeld aan van de overstap van de administratie naar een
quasi-passief gebouw, waardoor de energiekosten beter onder controle konden
worden gehouden dan toen het bestuur in acht gebouwen was gevestigd. Een ander
positief element dat moet worden benadrukt is de OCMW-dotatie, die is verhoogd van
19 miljoen tot 21 miljoen, d.w.z. een stijging met 20 %.
Anderzijds is na de collectieve stemming over de verhoging van de
belastingreglementen een aantal bankloketten gesloten, en daarmee ook de inkomsten
die zij genereerden. De subsidies aan de vzw's werden op coherente wijze verhoogd
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door de situatie van elk van hen te analyseren. We kunnen aan het zwembad
Longchamp, die haar eigen personeel en energiekosten betaalt, niet dezelfde dotatie
toekennen als aan een vzw zoals de Ukkelse Dienst voor de Jeugd, die haar eigen
personeelskosten en de energiekosten van haar gebouw niet betaalt. Daarom moet de
Ukkelse Dienst voor de Jeugd genoegen nemen met behoud van zijn dotatie, terwijl het
zwembad, het cultureel centrum en de PAS, de drie vzw's die hun eigen kosten betalen,
hun dotatie hebben zien stijgen. Een lineaire verhoging zou ongepast zijn geweest, dus
werd de analyse gemaakt op basis van de verzoeken en was het door de evaluatie van
de respectieve begrotingen van elk van hen mogelijk aan hun behoeften en hun
realiteiten tegemoet te komen.
Mevr. Delwart liep vooruit op het onderwerp van de inkomsten in verband met
parkeren, waarbij zij aangaf dat dit niet de meest overvloedige ontvangsten van de
gemeentebegroting zijn en dat het vooral een noodzaak is voor het beheer van de
openbare ruimte. Op 15 december is aan de gemeenteraad voorgesteld om te
stemmen over een reglement dat voldoet aan de gewestelijke verordening en de minst
kostelijke keuzes in dit verband maakt.
 
Schepen Wyngaard herinnert eraan dat het lokale parkeerbeleid, dat eerder in het
debat door de h. Norré als repressief werd omschreven, op gewestelijk niveau wordt
bepaald, met name door de socialistische partij. Deze gewestelijke hervorming, die op
1 mei 2023 in werking treedt, zal de parkeertarieven verhogen en dus extra
ontvangsten genereren, naar schatting 1,5 - 2 miljoen euro (tussen mei en december
2023). Vervolgens legde hij uit dat de bedragen voor sociale bijstand zijn verhoogd
met 10% plus een uitzonderlijke dotatie die nog steeds 10 % bedraagt. Dit komt neer
op 4 miljoen euro extra.
Wat de premie voor de aankoop van een elektrische fiets betreft, bedroeg het
jaarlijkse budget aan het begin van deze zittingsperiode 50.000 euro. Hij is geleidelijk
gestegen om te voldoen aan een vraag die zeer hoog was, vooral tijdens de
Covidperiode in 2020-2021, maar de tendens is dalend sinds 2022. Daarom is het
budget ervoor iets verlaagd, hoewel het twee keer zo hoog is als 3 jaar geleden. De h.
Wyngaard sprak vervolgens over het risico van fraude met betrekking tot
premieaanvragen, vooral bij collocatie; sommige mensen domiciliëren zich in Ukkel
om te proberen van een premie te profiteren. Tijdens de debatten in de commissie en
in de raad is gezegd dat het huidige systeem van één premie per gezin niet onfeilbaar
is.
Wat de materialen betreft: de prijsstijging ligt in de orde van 50 % voor een hele
reeks materialen (aluminium, asfalt enz.). Daarom zullen extra begrotingsmiddelen
moeten worden uitgetrokken voor het onderhoud van onze infrastructuur.
Met betrekking tot het plan Good Move is er de kwestie van de oproep tot het indienen
van projecten voor de mazen, die in de commissie werd genoemd, en er zullen drie
termijnen zijn in 2023. De voorbereiding van deze dossiers valt onder de
verantwoordelijkheid van de dienst Mobiliteit. Er zullen zo veel mogelijk gewestelijk
subsidies worden gebruikt om deze extra werklast te dekken.
Wat de belastingen betreft, herinnert de h. Wyngaard aan het eerder genoemde
voorbeeld van de ecologen van Schaarbeek : voor de PB in Schaarbeek en Ukkel
bedraagt het verschil 15 %. De OV is 25 % hoger in Schaarbeek.
 
De h. De Bock sprak over de premie BE HOME.
 
Schepen Wyngaard legt uit dat deze premie niet systematisch wordt toegekend, zoals
in andere Brusselse gemeentes. In Ukkel is op basis van een suggestie van Ecolo
besloten deze premie te geven aan de minst vermogende eigenaars, die slechts één
woning bezitten, die zij bewonen en waarvan het inkomen onder bepaalde maxima
ligt.
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Met betrekking tot het zwembad Longchamp en de specifieke energiekosten daarvan
was een verhoging van 50 % van het budget gepland, op basis van indicaties van
Sibelga en Interfin. Wat het personeel betreft, zijn er enkele verplichtingen gepland,
maar dit komt goed uit omdat het tijdens de Covidperiode aangeworven personeel
niet is verlengd.
 
Schepen De Brouwer benadrukte het belang van maatregelen inzake zachte mobiliteit
in het kader van een klimaatplan, en verzocht de h. Hayette opnieuw te overwegen dat
het simpele feit dat gebouwen worden gerenoveerd voldoende kan zijn om de 300.000
ton CO2 die jaarlijks door transportvoertuigen wordt uitgestoten te compenseren.
Het project Arbes is het resultaat van een subsidie van Innoviris, die het mogelijk
heeft gemaakt een manager aan te stellen die tot taak heeft een verandering teweeg te
brengen in de praktijken van de Groendienst, om de mensen die belast zijn met het
onderhoud van de bomen op te leiden. Deze taak is niet bedoeld als vaste aanstelling.
Anderzijds zal de functie van de persoon die belast is met de inventarisatie van het
bomenbestand van de gemeente worden behouden, aangezien het de bedoeling is
binnen de Groendienst over een expertisecentrum te beschikken.
 
De h. Norré kwam terug op de parkeerboetes. Hij is voorstander van beleid dat meer
duurzame vervoersmiddelen stimuleert, voor kalmere wijken, en volgens hem hoort de
premie voor een elektrische fiets daarbij. Hij betreurt het dat het college zich soms
verschuilt achter maatregelen die zogenaamd door het Gewest zijn opgelegd. Hij
noemde het voorbeeld van de Scan Car, dat hij zich herinnerde als een initiatief van
de gemeentelijke meerderheid, niet van het gewest. Hij herinnerde de vergadering
eraan dat de minister van Mobiliteit van de partij Groen dit beleid leidt en niet de
socialistische partij van het Gewest.
De h. Norré betwist het verband dat tussen het parkeerbeleid en het sociale beleid van
de gemeente wordt gelegd. Hij trekt dit verband in twijfel omdat hij vindt dat het
parkeerbeleid geen sociaal beleid is, in tegenstelling tot de PB of de OV, aangezien
beide belastingen naar rato van het inkomen worden berekend. Een parkeerboete van
25 euro zal een grotere impact hebben op de burger die 1.000 euro verdient dan op
degene die 10.000 euro verdient. Hij is zich ervan bewust dat deze bedragen op
hogere machtsniveaus worden vastgesteld, maar hij nodigt uit tot waakzaamheid
wanneer een verband wordt gelegd tussen het parkeerbeleid en het sociale beleid van
de gemeente.
De h. Norré is gekant tegen de verlaging van het budget voor de premie voor
elektrische fietsen en zou graag zien dat deze wordt geïndexeerd (momenteel 250
euro). De indexering van de premies wordt nooit genoemd, terwijl alle
belastingreglementen worden verhoogd. Hij zei geschokt te zijn door de argumenten
van schepen Wyngaard over het risico van misbruik bij de toekenning van de
elektrische fietspremie. Hij noemde mogelijke controlemiddelen om deze fraude te
voorkomen.
 
De h. Cools kwam terug op de begroting voor de bezoldiging van het personeel. Hij
constateerde een stijging van 50 % tussen de rekeningen van 2018 (77,6 miljoen euro)
en de begroting van 2023 (102,5 miljoen euro). 102,5 miljoen. Hij wees erop dat de
verwachte inflatie van 10 % moet worden toegevoegd in plaats van de gebruikelijke 1
tot 2 %. Deze verhoging is te hoog. De h. Cools herinnerde eraan dat hij het sociaal
programma steunde om de status van de werknemers van de gemeente, die veel
slechter was dan in het Gewest, te verbeteren. Zo bedraagt de telewerkvergoeding in
Ukkel 10 euro per maand om alle kosten van thuiswerken te dekken; in het Gewest is
dat 50 euro.
Wat het personeelsbestand betreft, zijn voor 2023 25 nieuwe personeelsleden gepland
en gaan slechts 5 personeelsleden met pensioen. Dit is een aanzienlijke stijging; de
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huidige verhouding is één gemeenteambtenaar (voltijds) voor 86 inwoners in Ukkel.
De h. Cools herinnert aan de voordelen van extern toezicht op het personeelsbeheer,
dat de werkelijke behoeften van elke dienst zou vaststellen. Hij betreurde het beleid
van het blindelings vervangen van vertrekkers, op een bijna systematische manier.
De belastingen zijn niet verhoogd in Ukkel, en dit wordt met name verklaard door de
zeer grote stijging van de OV in 2016. Vervolgens vermeldt hij de herfinanciering van
de gemeentes waartoe het Gewest het initiatief heeft genomen en met name een
verhoging van de dotaties aan de gemeentes. Hij herinnerde aan het belang van de
kadastrale inkomens in Ukkel, die veel belastinginkomsten opleveren.
Wat het milieubeleid betreft, vroeg de h. Cools zich af of er meer personeel moet
worden aangenomen en of het niet beter zou zijn de uitvoering van concrete
maatregelen zoals isolatiepremies aan te moedigen; de helft van de gebouwen in
Ukkel dateert van vóór de Tweede Wereldoorlog en zijn vaak eigendom van mensen
met beperkte financiële middelen. Hij zou de verdeling van de middelen willen
bespreken, eventueel met inkomensvoorwaarden, met geografische voorwaarden,
bijvoorbeeld door de inspanningen te concentreren op het stadsvernieuwingsgebied
van de Alsembergsesteenweg. Hij stelde voor een beleid te ontwikkelen om burgers te
steunen bij hun inspanningen om klimaatverandering tegen te gaan en concrete
financiële middelen in plaats van klimaatvergaderingen.
De h. Cools verklaarde dat hij de noodzaak van een parkeerreglement niet betwist,
maar dat hij de tarieven opnieuw zou willen herzien.
Hij merkte op dat sommige vragen niet zijn beantwoord, zoals de toekomst van Victor
Gambierstraat 21. Hij zou ook graag antwoord krijgen op de vraag of het college
bereid is een plan voor de financiering van het parkeren uit te voeren, via
overeenkomsten met de privésector.
Het bedrag van de dotatie voor vzw PWA is tijdens de algemene vergadering
goedgekeurd en bedraagt 8.000 euro, en niet 12.000 euro zoals in de begroting staat.
Vervolgens ging hij in op het bedrag van de buitengewone begroting, waarvan de
verhoging zou worden gerechtvaardigd door prijsherzieningsclausules. Hij vond deze
raming te hoog en merkte op dat de lijst van wegen die gerenoveerd moeten worden
langer is dan in voorgaande jaren. Hetzelfde gold voor de werkingsuitgaven, die niet
alleen het gevolg waren van de stijging van de papierprijs.   
De h. Cools riep op tot waakzaamheid, aangezien het overschot van 5 miljoen euro
uitsluitend te danken was aan uitzonderlijke ontvangsten, aangezien het politiekader
niet was ingevuld.
 
De h. Hayette komt terug op de kwestie van de dotatie van 10 % aan het OCMW en
zegt dat in de nota over het overleg duidelijk staat dat dit niet voldoende zal zijn; de
voorzitter van het OCMW zal dan terugkomen om een verhoging te vragen en dit zal
worden gerechtvaardigd door de hoogte van de energierekeningen.
Als het budget van het OCMW wordt verhoogd, moet men zich afvragen wat er wordt
gedaan voor degenen die niet onder het OCMW vallen, zoals kleine handelaars. In het
buitengewone programma wordt het budget voor sociale en economische zaken
geraamd op 33.000 euro, terwijl de uitgaven voor de openbare ruimte 17.000 euro
bedragen. De h. Hayette vindt dat er dus een nieuw evenwicht moet worden gevonden
omdat het hier om een uitzonderlijke situatie gaat waarin keuzes moeten worden
gemaakt om alle burgers te helpen.
De h. Hayette ontkent dat hij heeft gezegd dat er te veel fietspaden zijn. Hij wilde een
vorm van klimaatbeleid uitlokken door dit voorbeeld aan te halen. Hij had echter
kritiek op de aanleg van de twee fietspaden op Winston Churchilllaan die de plaats
van een autostrook innemen. Hij legde uit dat fietsers hun routes ook kunnen plannen
volgens de routes waar fietspaden zijn, in plaats van ze overal aan te leggen.
 
De burgemeester herinnerde eraan dat de Winston Churchilllaan een gewestweg is
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en geen gemeenteweg.
 
De h. De Bock vreesde dat de zeer positieve aankondiging van een overschot van 5
miljoen euro tot ontgoocheling zou leiden, zoals vorig jaar het geval was.
Wat het personeel betreft, herinnerde de h. De Bock eraan dat het hoofddoel van het
Administratief Centrum van Ukkel erin bestaat synergieën tot stand te brengen. Hij
stelde voor een externe studie uit te voeren om het aantal benodigde mensen per
dienst te evalueren. Hij nam nota van de investeringen die zijn gedaan, met name voor
telewerken, maar zou graag de positieve effecten zien.
De OV is niet gestegen, maar hij wijst op een stijging van de parkeerkosten en van 4
% voor administratieve diensten. De OV wordt geïndexeerd, maar niet alle Ukkelaars
worden geïndexeerd met de inflatie. Hij noemde de zelfstandigen, de ondernemers en
de werknemers die hun inkomen pas in januari of februari geïndexeerd zouden zien,
maar die 10 % van hun koopkracht hadden verloren. Hij roept daarom op tot
waakzaamheid met betrekking tot de financiële situatie van de burgers. Het OCMW
kan getuigen van de groeiende armoede en het aantal gezinnen dat moeite heeft om
hun OV te betalen. Deze financiële steun wordt hoofdzakelijk betaald door het
Gewest, waardoor hij op gemeentelijk niveau minder zichtbaar is.
De h. De Bock hekelt de vervallen staat van het pand van het politiecommissariaat en
vindt dat de staat van het pand de indruk wekt dat de politiezone er geen
belangstelling in heeft.
Hij herinnerde de vergadering eraan dat hij, mevr. Fremault en de h. Cornelis hadden
gestreden voor een verhoging van de dotatie van de gemeente met 4 miljoen per jaar,
waardoor de belastingen niet zouden stijgen.
De Bock zei dat de dotaties voor de gemeentelijke vzw's niet genoeg werden verhoogd,
van 1,8 miljoen naar 2 miljoen tussen 2019 en 2022. Als de gemeentebegroting
lineair met 3 tot 4 % per jaar stijgt, is het niet normaal dat de dotaties aan de vzw’s
met de helft van dat percentage stijgen.
Met betrekking tot een parkeerproject voor het gemeentehuis betreurt de h. De Bock
dat de gemeente na de terugtrekking van het Gewest geen voorstel heeft gedaan. Hij
wil dat er een overleg komt met de omwonenden.
 
De h. Desmet legde uit dat het huidige college nieuwe perspectieven wil bieden. De h.
Desmet weerspreekt het idee dat de aanleg van fietspaden de enige oplossing is die de
gemeente biedt om het klimaatprobleem op te lossen. Hij kwam terug op de
isolatiepremies, die volgens de h. Desmet onder de verantwoordelijkheid van het
Gewest vallen.
 
Mevr. Margaux verzoekt het college de subsidies aan de vzw die het cultureel
centrum van Ukkel beheert en de gemeentelijke magazine Wolvendael te verhogen.
Deze vzw is belangrijk omdat het culturele aanbod in Ukkel beperkt is tot het cultureel
centrum van Ukkel en de Rode Hoeve, en er geen museum is. Het cultureel centrum
van Ukkel werkt al twee jaar aan de opening van een nieuw theater, dat zijn plaats
moet vinden in het gemeentelijke landschap.
 
De h. Cohen weerspreekt de bewering dat de gemeentelijke subsidies niet zijn
verhoogd en merkt op dat de SWU is verhoogd van 90.000 euro naar 150.000 euro
om een sociaal huisvestingsbeleid te ontwikkelen.
 
Schepen Delwart legde uit dat het advies van de deskundigen was dat een
parkeergarage onder het Vander Elstplein niet rendabel zou zijn. Daarom waren er,
zodra het Gewest zijn financiële steun niet bevestigde, geen privépartners meer over
om dit project te steunen. Bovendien is uit een raadpleging van de buurtbewoners en
winkeliers gebleken dat de burgers in plaats van een ondergrondse parkeergarage
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liever een parkeergarage zien met een systeem van bewegwijzering op afstand
waarmee de beschikbare plaatsen in de parkeergarage Dekenij kunnen worden
geïdentificeerd.
De schepen verzekerde mevr. Margaux dat de gemeente het cultureel centrum zal
blijven steunen; er worden uitgaven gedaan, met name voor geluidsisolatie.
 
De burgemeester zei dat het politiecommissariaat binnenkort wordt gerenoveerd en
dat daarvoor een budget van 26 miljoen euro is uitgetrokken.
 
Schepen De Brouwer kwam terug op de acties van de verschillende schepenen tegen
klimaatverandering. Zij zette de transversale aanpak van het college uiteen en noemde
als voorbeeld de bestekken voor straatmeubilair in Ukkel-Centrum, die voldoen aan
duurzaamheidscriteria; dit geldt ook voor schoonmaakproducten.
Er is ook aandacht besteed aan de maaltijden in kinderdagverblijven, scholen en
rusthuizen.
De Coffee Corner heeft een drempel van biologische en lokale producten.
Vervolgens vermeldt zij de werkzaamheden voor de renovatie en isolatie van de
gemeentelijke gebouwen en de rationalisatie van het gemeentelijk wagenpark. Er is
ook een motie Zero Waste voorgesteld door de MR.
Er zijn ook acties gericht op het publiek: de extra premie voor het openen van een
duurzamer bedrijf. De participatieve begroting heeft ook geleid tot het ontstaan van
projecten waarmee de klimaatverandering kan worden bestreden. Er is ook het
project om groenafval te recycleren, namelijk 500 ton per jaar.
 
Schepen Wyngaard herinnerde de vergadering eraan dat de datum van
inwerkingtreding van de parkeerhervorming 1 mei is, en dat het college ervoor zal
zorgen dat deze termijn wordt gehaald.
Hij verklaarde open te staan voor de ontwikkeling van het systeem voor de toekenning
van premies, met name in verband met elektrische fietsen. Ook werd voorgesteld om
eigenaars van niet-elektrische fietsen te belonen, omdat die nog duurzamer zijn. Hij
herinnerde ook aan de recente opkomst van sportcheques, berekend naar inkomen.
Wat het parkeren betreft, was de schepen zich ervan bewust dat er meer blauwe zones
nodig waren, maar het was ook nodig om rotatie te garanderen; de Scan Car was een
zeer effectieve manier om deze rotatie te garanderen.
 
De h. Norré wees positief op de mogelijkheid om het reglement betreffende de
fietsvergoeding te herzien en het aantal begunstigden uit te breiden. Het huidige
reglement blijft van kracht tot ten minste 31 december 2024. De h. Norré wil op deze
bezinning vooruitlopen en de aanzet geven om de toepassing ervan vanaf januari
2025 te overwegen.
 
De h. Wyngaard aanvaardt het voorstel van de h. Norré.

De Raad keurt het punt goed.
33 stemmers : 23 positieve stemmen, 10 negatieve stemmen.
Nee : Hans Marcel Joos Van de Cauter, Lise Batugowski, Marc Cools, Joëlle Maison,
Emmanuel De Bock, Bernard Hayette, Odile Margaux, Véronique Lederman-Bucquet,
Cédric Didier Norré, Jacques Spelkens.

7 annexes / 7 bijlagen
annexes collège 6 décembre 2022.pdf, Budget 2023 FR.pdf, ANNEXES COMPLETES
NL.pdf, A3 Rapport au Conseil art 96 2023.docx, A4 Rapport annuel du receveur
2023.docx, ANNEXES COMPLETES FR.pdf, Budget 2023 NL.pdf

 
Levée de la séance à 22:00
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Opheffing van de zitting om 22:00

La Secrétaire communale,
De Gemeentesecretaris,

Laurence Vainsel  

La Présidente,
De Voorzitster,

Aleksandra Kokaj
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